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začátkem roku vždy pracu-
jeme na rozdělení finanční
podpory, kterou poskytuje
městská část Brno-Bystrc
oddílům a spolkům, které
fungují v Bystrci nebo zajiš-
ťují akce pro bystrcké
občany. Rozdělování pe-

něz by mělo být pod transparentní kontrolou
a my na sebe chceme být dokonce přísnější,
než jak to stanovuje zákon. Proto jsem poža-
doval, aby se jednání hodnoticí komise
účastnil také zástupce opozice, která bývá ke
způsobu rozdělení finanční podpory obvykle
velmi kritická. Tímto velmi děkuji za férovou
účast opozičního zastupitele. Komise letos
pracovala ve složení Tomáš Kratochvíl, Tomáš
Jára, Tomáš Hejl a člen opoziční strany Zelená
pro Bystrc Matouš Vencálek. Evidovali jsme
39 žádostí s celkovým požadavkem na pod-
poru ve výši 2 113 600 Kč. Tyto žádosti byly
rozděleny do tří skupin. V první skupině (vol-
nočasové aktivity dětí a mládeže) bylo
17 žádostí a celková požadovaná částka se
vyšplhala na 1 442 935 Kč. Ve druhé skupině
(sportovní, kulturní, společenské adalší veřej-
ně prospěšné akce) jsme evidovali 8 žádostí
v celkové výši 269 900 Kč. A ve třetí skupině
(ostatní veřejně prospěšné činnosti a projek-
ty) bylo evidováno 14 žádostí s požadovanou
částkou 400 765 Kč.  Vzhledem k tomu, že
městská část měla k dispozici částku téměř
o polovinu nižší, nebylo možné podpořit
všechny žádosti v požadované výši. Rozho-
dování nebylo jednoduché, protože v tako-
vémto případě není možné pracovat pouze
s  čísly. Každý hodnotitel do konečného
návrhu vnáší také svůj subjektivní pohled
a můžeme dlouze diskutovat o tom, na co
brát větší zřetel. Zda na medaile z mistrovství
Evropy (mladí karatisté), nebo na počet členů
v oddíle (mladí fotbalisté), nebo na netradiční
koncepční práci s mládeží založené na mul-
tisportovní přípravě dětí (mladí ragbisté). Na
základě jednání doporučuje hodnoticí komi-
se Radě MČ Brno-Bystrc ke schválení finanční
podporu pro 34 žadatelů, ato vcelkové částce
1 093 000 Kč. Pokud Rada návrh schválí, bude
dále postoupen k závěrečnému schválení
Zastupitelstvem městské části Brno-Bystrc
na jednání 14. února. Z mého pohledu je
v pořádku, pokud takto podporujeme přede-
vším dostupnější sport pro bystrcké děti
avmenší míře ičinnost dalších žadatelů. Všem
přeji fajn kolektiv, dobré kamarády a spor-
tovní úspěchy.
Sportu i všem dalším aktivitám zdar!

Váš starosta Tomáš Kratochvíl

Vážení bystrčtí spoluobčané,

Hrad Veveří zve na Slavnosti moravského uzeného a vína

Rádi bychom se s vámi podělili o sportovní
úspěchy našeho oddílu. V listopadu loňského
roku se náš oddíl Fudokan karate Brno

Fudokan karate Brno opět boduje na mistrovstí světa
zúčastnil mistrovství světa v tradičním karate
Fudokan. Během čtyř závodních dnů jsme měli
možnost změřit své síly s nejlepšími karatisty
světa. Mistrovství se konalo v srbském Bělehradě
ve dnech 22. až 26. listopadu. S radostí mohu
napsat, že v našem oddíle trénují úspěšní repre-
zentanti a medailisté MS v tradičním karate
a také mezinárodní rozhodčí karate.
Celkem za Českou republiku závodilo 72 závod-
níků ze sedmi klubů. O všechny naše závodníky
se staralo 22 pomocníků, kteří se ujali role orga-
nizátorů. Všem bychom touto cestou chtěli
poděkovat.
Náš oddíl vybojoval na tomto šampionátu pro
Českou republiku celkem sedm zlatých, dvě
stříbrné a třináct bronzových medailí.

ho krále roku. Desátý ročník slibuje doslova
největší porci uzeného, zábavy a gastro zážitků
v celé historii slavností.
Vyhlášení uzenáři se již desátým rokem sjedou
na největší oslavu moravského uzeného na hrad
Veveří, aby potěšili svými výrobky milovníky
masa. Ti se mohou těšit i na další speciality. Kro-
mě klasického uzeného masa to budou klobásy,
šunky i zabíjačkové delikatesy. Vše podle tra-
dičních rodinných receptur bez užití chemie. 
V Brně čeká na návštěvníky kromě uzeného další
bohatý program a chybět samozřejmě nebudou
stánky se svařákem, punčem a dalšími nápoji
pro zahřátí. 
Milovníci uzeného s sebou na hrad Veveří
mohou vzít i děti. 

Na hradě Veveří ve dnech 24. a 25. února opět
zavoní moravské uzené, vinaři otevřou své
nejlepší lahve a návštěvníci zvolí uzenářské-

Elektronická úřední deska a webové stránky městské části
úřední desky. Je přístupná zvenku budovy
radnice vlevo od vstupních dveří mezi banko-
matem a stávající „papírovou“ úřední deskou.
Jedná se o plně dotykový displej, který při pří-
chodu aktivujete prvním dotykem a již si vybí-
ráte, zda navštívit klasický zákonem daný
obsah úřední desky s vyvěšenými záměry
obce, vyhláškami a jinými povinnými náleži-
tostmi, či přejít na web městské části, kde
najdete stejně jako v běžném prohlížeči infor-
mace o aktualitách typu uzavírka, blokové čiš-
tění, volné pracovní pozice úřadu městské
části, informace k odpadům, poplatkům, pro-
gramu společenského centra a jiných sekcích
našich webových stránek včetně jednotlivých
odborů a kontaktů na dotyčné pracovníky.

(pokračování na str. 16)

(pokračování na str. 14)

(pokračování na str. 2)

Jak jsem avizoval ve druhé polovině minu-
lého roku, městská část Brno-Bystrc v lednu
2024 spustila zkušební provoz elektronické
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1. 7.–12. 7. MŠ Maxík – Nad dědinou 23
a MŠ Heyrovského 13

15. 7.–26. 7. MŠ Kamechy – Říčanská 18,
Kavčí 3

29. 7.–9. 8. MŠ Kachlíkova 17 a MŠ Kachlí-
kova 19

12. 8.–23. 8. MŠ Kachlíkova 21 a MŠ Štoura-
čova 23

MŠ Laštůvkova bude z důvodu rekonstrukce
mimo provoz.
26. 8. –30. 8. 2024 provoz všech MŠ uza-
vřen (přípravný týden).

O vydávání přihlášek k prázdninovému pro-
vozu na jednotlivých školách budou rodiče
včas informováni.

Vladimír Vetchý,
místostarosta

Prázdninový provoz
mateřských škol
v MČ Brno-Bystrc 2024

Nový rok jsme společně
oslavili ve Společenském
centru na Silvestrovském
podvečeru. Populární me-
lodie v podání Jiřího Helá-
na a jeho hostů, zaplněný
sál, skvělá zábava i velké

množství tančících párů. To vše nám potvrdilo,
že o taneční večery je zájem. Proto vám na konci
ledna nabízíme další Čaj o páté, který se bude
konat ve středu 31. ledna. Další hudebně taneční
podvečer s Jiřím Helánem se uskuteční 6. března.
Příznivcům country tanců nabízíme již tradiční
country bály s kapelou Zimour a taneční skupi-
nou La Quadrilla ve dnech 26. ledna a15. března.
Je až neuvěřitelné, že se tyto bály za stálého zájmu
návštěvníků konají již 30. sezónu. A pokud ještě
country tance neovládáte, nebojte se přijít –
výuka tanců s Ivanem Bartůňkem nebude chybět.
Také pro děti je připraveno několik tanečních
karnevalových představení s bohatým progra-
mem. První karneval pro děti v maskách se usku-
teční 27. ledna a další pak 10. března.

Hlavní akcí letošní plesové sezóny bude beze-
sporu Bystrcký reprezentační ples, který se
uskuteční 23. února. Protože se jedná již
o 30. ročník, můžete se těšit na opravdu atrak-
tivní program. Slavnostní předtančení, popu-
lární hity v podání kapely Panorama Band,
půlnoční překvapení, ochutnávka vína a další
překvapení. Chybět nebude ani bohatá tom-
bola. 
Srdečně vás také zvu na koncert první dámy
české country scény a populární zpěvačky Věry
Martinové, která se s kapelou Meritum představí
bystrckému publiku ve čtvrtek 29. února. Na
koncertě zazní všechny známé hity této oblíbe-
né interpretky. 
V bohaté nabídce pořadů Společenského centra
nebudou chybět ani přednášky o zajímavých 
místech města Brna v rámci pokračování úspěš-
ného cyklu Legendy a tajemství brněnského
podzemí v podání předního znalce brněnského
podzemí i historie Aleše Svobody.
Těším se na setkání! 

Pavel Kříž, místostarosta

Bystrc – místo pro život i setkávání

Zastupitelstvo MČ Brno-
Bystrc schválilo 6. 12. 2023
rozpočet MČ, který je
vyrovnaný na straně pří-
jmů i výdajů v  celkové
částce 436 672 mil. Kč.
Z toho je vyčleněno na: 

■ činnost místní správy a Zastupitelstva, finanční
operace 78,38 mil. Kč, 

■ oblast školství 93,352 mil. Kč, (ZŠ, MŠ, ŠJ,
Nová Bystrouška) (vzhledem k  současné
situaci bylo nutné navýšit pro MŠ a ZŠ pro-
středky na energie včetně rezervy v objemu
10,228 mil. Kč),

■ oblast životního prostředí 51,817 mil. Kč (sil-
nice, odpadové hospodaření, vzhled obce
a veřejná zeleň, hřiště), 

■ bytové anebytové hospodářství 65,486 mil.Kč,
■ oblast kultury, sděl. prostředků, podporu

neziskovým organizacím 8,106 mil. Kč,
■ ostatní (pohřebnictví, územní plánování,

finanční operace) 0,48 mil. Kč
■ rezerva na připravované projekty 139,051 mil.Kč.
Na provozní a ostatní neinvestiční výdaje je
vyčleněno 154,292 mil. Kč. 
Na opravy a údržbu připadá 15,146 mil. Kč.
Z toho na péči o veřejnou zeleň, opravy komu-
nikací, chodníků, dětských hřišť, kontejnerových
stání 10,769 mil. Kč a na oblast školství (oprava

kanalizace, oprava chodníků a budov školských
objektů) 4,377 mil. Kč. 
Na investice je navrhovaná celková částka
129,403 mil. Kč, z toho na bytové hospodář-
ství 64,03 mil. Kč (rekonstrukce bytových jader
Foltýnova 7,9,11 a projektová dokumentace Fol-
týnova 18,20,22).
V oblasti školství je na investice navrhovaná
částka 46,971 mil Kč zahrnující příspěvky MČ
na výměnu tepelných zdrojů v MŠ Štouračova
a MŠ Kachlíkova 17, 19, 21 a ZŠ Heyrovského
a na výstavbu MŠ Maxík ve výši 32,244 mil Kč.
Velkou investicí, která proběhne během prázd-
nin, je rekonstrukce na MŠ Laštůvkova v objemu
cca 10 mil. Kč.
Na ostatní oblasti je vyčleněno 18,402 mil. Kč,
včetně naší spoluúčasti 10,3 mil. Kč na vybu-
dování Nové Bystroušky a na projektovou doku-
mentaci. Zahrnuje i rekonstrukci kontejne-
rových stání v ulicích Valouškova, Kubíčkova
a Ondrouškova v částce cca 4 mil. Kč.
Kromě toho připravujeme další projekty, na
které použijeme vyčleněnou rezervu a o kterých
vás budu informovat.
Návrh rozpočtu nám umožňuje naplňování
„Programového prohlášení Rady MČ Brno-
-Bystrc“ v tomto volebním období.

Vladimír Vetchý,
místostarosta

Rozpočet městské části Brno-Bystrc na rok 2024

Na základě výběrového
řízení jsme uspořili cca
20 % z předpokládané
pořizovací ceny, takže
zbyla rezerva i na případ-
ný pozáruční servis.
V měsíci lednu zároveň

pracovníci úřadu přenášejí obsah našich
původních webových stránek do nové struk-

tury a vzhledu, plnohodnotné spuštění se
předpokládá v únoru (uzávěrka tohoto čísla
Bystrckých novin je 9. ledna2024). Naše měst-
ská část využívá dodavatele, který vzešel
z výběrového řízení pro tvorbu webových strá-
nek města Brna a tím, že webové stránky měst-
ské části přebírají šablonu a funkcionality,
nemusí do vývoje nových webových stránek
investovat žádné finanční prostředky a získává
navíc kompatibilitu s webovými stránkami
MMB, ze kterých často čerpá.

Tomáš Jára, místostarosta 

Elektronická úřední
deska a webové
stránky městské části
(dokončení ze str. 1)

inzerce
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inzerce

které se uskuteční

ve středu 14. února 2024
od 17 hodin

ve Společenském centru Bystrc na ulici
Odbojářská č. 2

Pozvánka
na 9/9. zasedání

Zastupitelstva městské části
Brno-Bystrc,

Předběžný program jednání: 
v 1. změna rozpočtu MČ Brno-Bystrc na rok

2024
v Finanční podpora z rozpočtu MČ Brno-

Bystrc v roce 2024 na veřejně prospěšné
projekty

v Měsíční odměny neuvolněných členů
Zastupitelstva MČ Brno-Bystrc pro
9. volební období od 1. 3. 2024

v Novely obecně závazných vyhlášek
statutárního města Brna – připomínkové
řízení

Zasedání je veřejné
Všichni občané jsou srdečně zváni

Tomáš Kratochvíl, starosta

Záměr obce pronajmout běžné obecní byty
V  souladu s „Pravidly pronájmu bytů
v  domech v  majetku statutárního města
Brna“ a v souladu s „Kritérii pro výběr žada-
telů o pronájem běžného obecního bytu
v městské části Brno-Bystrc“, která byla schvá-
lena na 7/18. zasedání Zastupitelstva měst-
ské části Brno-Bystrc dne 6. 9. 2017.
Zastupitelstvo městské části Brno-Bystrc
schválilo na 9/8. zasedání dne 6. 12. 2023
úpravu Kritérií pro výběr žadatelů o proná-
jem běžného obecního bytu v městské části
Brno-Bystrc. Ve znění schválené změny, zve-
řejňujeme tento záměr městské části Brno-
Bystrc:

Pronajmout běžné obecní byty, na kterých
je účetně vykázán dluh
■ byt č. 7 v domě Černého 41, velikosti 2+1,

o celkové výměře 64,30 m2, ve 2. podlaží,
I. kategorie. Na bytě evidujeme dluh na nájem-
ném a službách včetně příslušenství v celkové
výši 43 340,-Kč. Budoucí nájemce se zaváže
uhradit závazek ve výši 43 340,- Kč (podle usta-
novení § 1892 OZ)

■ byt č. 1 v domě Foltýnova 20, velikosti 2+1,
o celkové výměře 63,10 m2, v 1. podlaží,
I. kategorie. Na bytě evidujeme dluh na nájem-
ném a službách včetně příslušenství v celkové
výši 43 899,-Kč. Budoucí nájemce se zaváže
uhradit závazek ve výši 43 899,- Kč (podle usta-
novení § 1892 OZ)

■ byt č. 2 v domě Foltýnova 22, velikosti 1+1,
o celkové výměře 42,20 m2, v 1. podlaží,
I. kategorie. Na bytě evidujeme dluh na nájem-
ném a službách včetně příslušenství v celkové
výši 342 398,-Kč. Budoucí nájemce se zaváže
uhradit závazek ve výši 342 398,- Kč (podle
ustanovení § 1892 OZ)

■ byt č. 25 v domě Kachlíkova 9, velikosti 3+1,
o celkové výměře 73,92 m2, v 7. podlaží,
I. kategorie. Na bytě evidujeme dluh na nákla-
dy právního zastoupení v  celkové výši
19 568,-Kč. Budoucí nájemce se zaváže uhra-
dit závazek ve výši 19 568,- Kč (podle usta-
novení § 1892 OZ)

■ byt č. 23 v domě Kachlíkova 15, velikosti
4+1, o celkové výměře 102,20 m2, v 6. podlaží, 
I. kategorie. Na bytě evidujeme dluh na nákla-
dy právního zastoupení v celkové výši 5 082,-
Kč. Budoucí nájemce se zaváže uhradit
závazek ve výši 5 082,- Kč (podle ustanovení
§ 1892 OZ)

■ byt č. 8 v domě Laštůvkova 65, velikosti 1+1,
o celkové výměře 37,60 m2, ve 3. podlaží,
I. kategorie. Na bytě evidujeme dluh na nájem-
ném a službách včetně příslušenství v celkové
výši 63 064,-Kč. Budoucí nájemce se zaváže

Záměr MČ Brno-Bystrc
pronajmout výše uvedené

byty bude vyvěšen
na úředních deskách

MČ Brno-Bystrc
od 1. 2. 2024 do 29. 2. 2024

uhradit závazek ve výši 63 064,- Kč (podle usta-
novení § 1892 OZ)

■ byt č. 10 v domě Opálkova 2, velikosti 2+1,
o celkové výměře 68,00 m2, ve 3. podlaží,
I. kategorie. Na bytě evidujeme dluh na nájem-
ném a službách včetně příslušenství v celkové
výši 168 428,-Kč. Budoucí nájemce se zaváže
uhradit závazek ve výši 168 428,- Kč (podle
ustanovení § 1892 OZ)

■ byt č. 38 v domě Opálkova 10, velikosti 1+0,
o celkové výměře 27,70 m2, v 9. podlaží,
I. kategorie. Na bytě evidujeme dluh na nájem-
ném a službách včetně příslušenství v celkové
výši 9 311,-Kč. Budoucí nájemce se zaváže
uhradit závazek ve výši 9 311,- Kč (podle usta-
novení § 1892 OZ)

Byty 3+1 a větší nelze pronajmout žadatelům,
kteří nemají svěřené do výchovy nezletilé
dítě/děti.

Pronajmout běžný obecní byt žadatelům
zařazeným do „skupiny 1“
■ pronajmout na dobu určitou dvou let byt č. 4

v domě Opálkova 10, velikosti 2+1, o celkové
výměře 68,00 m2, ve 2. podlaží, I. kategorie.

■ pronajmout na dobu určitou dvou let byt č. 12
v domě Píškova 14, velikosti 3+1, o celkové
výměře 77,50 m2, ve 3. podlaží, I. kategorie

Byt 3+1 a větší nelze pronajmout osamělému
rodiči, který má svěřené do výchovy dítě s výjim-
kou osamělého rodiče, který má svěřeny do
výchovy alespoň 2 nezletilé děti.

Písemné nabídky na formuláři „Žádost o pro-
nájem volného obecního bytu, na kterém je
účetně vykázán dluh“ nebo „Žádost o pronájem
běžného obecního bytu“ (formuláře žádostí jsou
k vyzvednutí na recepci ÚMČ Brno-Bystrc, nám.
28. dubna 60 a na našich stránkách:
www.bystrc.cz - odbor bytového hospodářství),
mohou žadatelé podávat v termínu od 1. 2.
2024 do 29. 2. 2024 na odbor bytového hos-
podářství ÚMČ Brno-Bystrc, nám. 28. dubna 60,
635 00 Brno.
Pokud tak neučiní ve stanoveném termínu,
nebudou zařazeni do vyhodnocení žádostí
o pronájem výše uvedených bytů.

Žadatelé musí splňovat„Pravidla pronájmu bytů
v domech v majetku statutárního města Brna“. 
Na našich stránkách: www.bystrc.cz ► úřad ►
odbory ► odbor bytového hospodářství je zve-
řejněn (a čtvrtletně aktualizován) seznam žada-
telů o obecní byt podle skupin, včetně
přidělených bodů a data podání žádosti. 

Romana Rajdová, vedoucí OBH 

inzerce
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9/13. RMČ dne 15. 11. 2023
■odvolala:
– tajemníka Povodňové komise MČ Brno-Bystrc
Ing. Luďka Štarhu a na jeho místo jmenuje Hanu
Rackovou
■doporučila:
–Zastupitelstvu MČ Brno-Bystrc schválit 3. změnu
rozpočtu MČ Brno-Bystrc na rok 2023 
– předběžně rozpočtová opatření k rozpočtu za
rok 2023 pro operace, které vzniknou za období
od 7. 12. 2023 do 31. 12. 2023 
–Zastupitelstvu MČ Brno-Bystrc schválit rozpočet
MČ Brno-Bystrc na rok 2024 
■ schválila:
– rozpočty příspěvkových organizací MČ Brno-
Bystrc na rok 2024
– prodloužení nájmu garážových stání v objektu
bytového domu s pečovatelskou službou na adre-
se Kavčí 1 
–nájemní smlouvu adodatky k nájemním smlou-
vám – vizte úplný zápis
– Seznam oprav a investic pro rok 2024
– výzvu k podání nabídky pro veřejnou zakázku:
„Výměna vodoměrů v bytových domech Brno-
Bystrc“ 
–dodatek ke smlouvě odílo na veřejnou zakázku
„Údržba veřejné zeleně a některých přilehlých
komunikací – lokalita Bystrc I“ 
– dodatek ke smlouvě o tisku a distribuci Bystrc-
kých novin 
■ souhlasila: 
– garážová stání č. 2 a č. 4 v  BD s pečovatelskou
službou Kavčí 1 dále nenabízet k pronájmu
– s realizací stavebního záměru s názvem „Kom-
plex STARÁ POŠTA“ za podmínky, že veškerá par-
kovací a odstavná místa vně objektu budou
veřejně přístupná adokumentace pro předložený
záměr bude zpracována v souladu s platnou legis-
lativou, vč. doložení souhlasných stanovisek
dotčených orgánů
– se změnou označenou jako B221_p310_22
a B105_p104_22
– se změnou označenou jako B44/22 v případě,
že IPP bude navýšen maximálně na hodnotu 1,6
–uZákladní školy Brno, Heyrovského 32, příspěv-
kové organizace s přijetím účelově určených darů 
– s výši odměn ředitelek školských zařízení za
doplňkovou činnost 
■doporučila:
– ZMČ zrušit dnem 31. 12. 2023 „Kritéria pro
výběr žadatelů o pronájem běžného obecního
bytu a bytovou náhradu v městské části Brno-
Bystrc“ schválená na 7/18. zasedání ZMČ Brno-
Bystrc dne 6. 9. 2017 a schválit s účinností od
1.1. 2024 „Kritéria pro výběr žadatelů o proná-
jem obecního bytu v městské části Brno-Bystrc“ 
–ZMČ u spádových obvodů základních škol nepo-
žadovat změny a u spádových obvodů mateř-
ských škol požadovat změny v obecně závazných
vyhláškách statutárního města Brna, viz 9/8. ZMČ
■nesouhlasila:
–se změnami územního plánu (vizte úplný zápis)
na území MČ Brno-Bystrc ve vztahu ke kapacitě
řešeného území, ato zejména s ohledem na kapa-
citu stávající dopravní a technické infrastruktury
a kapacitu dostupné občanské vybavenosti

– s realizací dopravních opatření
– s prodejem pozemku
■neschválila:
– pronájem bytu stávajícímu nájemci 
■ rozhodla:
– oúhradě nákladů spojených s odtahem vozidla 
■ žádá:
–Radu města Brna, aby v souladu s  „Pravidly pro-
nájmu bytů v domech v majetku statutárního
města Brna“ vydala souhlas s uzavřením nájemní
smlouvy ke služebnímu bytu Laštůvkova 33,
v celoměstském zájmu, na dobu určitou 2 roků,
s možností dalšího prodloužení nájmu za před-
pokladu trvání pracovního poměru žadatele usta-
tutárního města Brna, Městské policie Brno
– Radu města Brna o souhlas s pronájmem bytu
mimo režim „Pravidel“ o velikosti 1+1 za pod-
mínky odevzdání třípokojového bytu.

9/12. mim. RMČ dne 21. 11. 2023
■doporučila: 
– vizte zápis 9/8. ZMČ ze dne 6.12.2023
■ schválila:
–opravu součtu vrozpočtu příspěvkových orga-
nizací MČ Brno-Bystrc na rok 2024 
– pro Mateřskou školu MAXÍK, Nad Dědinou 23,
příspěvkovou organizaci zakoupení dvou investic
v roce 2023. 

9/13. mim. RMČ dne 4. 12. 2023
■ schválila: 
–paušální nájemné za pronájem velkého sálu SC
pro zkoušky Divadelního centra Zlín 
–Dohodu ocentrálním nákupu acentralizovaném
zadávání 
–smlouvu oúhradě nákladů na úklid anakládání
s odpady tabákových výrobků s kolektivním sys-
témem NEVAJGLUJ a. s.
– dodatek k dohodě o společném postupu při
vybudování chodníku se společností B.Letná s.r.o. 
–dodatek ke smlouvě odílo na veřejnou zakázku
„Údržba ploch veřejné zeleně a některých přile-
hlých pěších komunikací – lokalita Bystrc II“ 
■vzala na vědomí: 
– výsledek konkurzního řízení a souhlasí se jme-
nováním Bc.Veroniky Jurůjové na místo ředitelky
Mateřské školy MAXÍK
■ souhlasila: 
–v souvislosti s realizací investičního záměru KOM-
PLEX STARÁ POŠTA s poskytnutím finančního pří-
spěvku investorem na sadové úpravy a údržbu
zeleně včetně přilehlých pěších komunikací mezi
ulicemi Odbojářská a Opálkova.

9/8. ZMČ dne 6. 12. 2023
■ ruší:
– dnem 31. 12. 2023 „Kritéria pro výběr žadatelů
o pronájem běžného obecního bytu a bytovou
náhradu v městské části Brno-Bystrc“ schválená
na 7/18. zasedání ZMČ Brno-Bystrc dne 6. 9. 2017
■ schválilo:
– a)  3. změnu rozpočtu MČ Brno-Bystrc na rok 2023 

b)  celkovou částku na provozní výdaje aostatní
neinvestiční výdaje 

c)  celkovou částku výdajů na opravy a údržbu
d)  celkovou částku na investice 

Zprávy z jednání Rady a Zastupitelstva MČ Brno-Bystrc

Úplné znění zpráv z jednání Rady MČ Brno-
Bystrc najdete na webu úřadu městské části
v sekci Samospráva – Zastupitelstvo MČ –
zápisy a Rada MČ – zápisy.

– a)  rozpočet MČ Brno-Bystrc na rok 2024 
b) celkovou částku na provozní výdaje aostatní

neinvestiční výdaje 
c)  celkovou částku výdajů na opravy a údržbu 
d) celkovou částku na investice 
e) návrh tvorby a použití peněžních fondů na

rok 2024
f)  návrh plánu nákladů a výnosů VHČ pro rok

2024 – bytové hospodářství
g) finanční vztah ke zřízeným příspěvkovým

organizacím
h) výši odpisů zřízených příspěvkových organi-

zací
i) další výdaje rozpisu rozpočtu 

– s účinností od 1.1. 2024 „Kritéria pro výběr
žadatelů o pronájem obecního bytu v městské
části Brno-Bystrc“ 

– termíny zasedání ZMČ v roce 2024 
– výjimku ze Zásad pro poskytování finanční pod-

pory z rozpočtu MČ na veřejně prospěšné pro-
jekty (termín podání žádosti) pro žádost RUGBY
SPIRIT BRNO z.s. podanou dne 1. 11. 2023.

■neschválilo:
– návrh dle bodu 3.03.01 Kritéria pro výběr žada-
telů opronájem běžného obecního bytu vměst-
ské části Brno-Bystrc a další návrhy usnesení (tři
návrhy) – vizte v úplném znění zápisu
■nepožaduje:
–změny spádových obvodů základních škol vMČ
Brno-Bystrc ani jiné změny v obecně závazné
vyhlášce statutárního města Brna č.2/2017, kterou
se stanoví spádové obvody základních škol ve
znění pozdějších vyhlášek
■požaduje:
–změny spádových obvodů mateřských škol vMČ
Brno-Bystrc v obecně závazné vyhlášce statutár-
ního města Brna č. 3/2017, kterou se stanoví spá-
dové obvody mateřských škol ve znění pozdějších
vyhlášek
■nemá připomínky:
– ke změnám obecně závazné vyhlášky statutár-
ního města Brna č.20/2001, kterou se vydává Sta-
tut města Brna
■má připomínky:
– ke změnám obecně závazné vyhlášky statutár-
ního města Brna č.20/2001, kterou se vydává Sta-
tut města Brna: Nesouhlasíme s přesunem
kompetencí obecního stavebního úřadu do
působnosti města, navrhujeme ve všech uvede-
ných ustanoveních svěřit Statutem kompetence
obecního stavebního úřadu na ty městské části,
které byly stavebními úřady dle starší právní úpra-
vy stavebního zákona č. 183/2006 Sb. 

9/14. mim. RMČ dne 13. 12. 2023
schválila: 
–uložení volných finančních prostředků MČ Brno-
Bystrc 
– rozpočtová opatření 13-18.

Tomáš Kratochvíl, starosta
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Ve třech komisích Rady MČ Bystrc: komise Re-
generace Bystrce, rozvoje, stavební a územního
plánování (Mgr. Petr Doležel), komise Dopravní
a bezpečnostní (Mgr. Petr Doležel)  a Komise ži-
votního prostředí (Ing. Jiří Kment) se naši zá-
stupci v roce 2023 setkali s  projednáváním
projektu Stará Pošta. Developer požadoval sou-
hlas MČ se změnou územního plánu z budovy
smíšené na čistě obytnou, což všechny 3 ko-
mise původně jednomyslně nedoporučily (bo-
hužel toto nemá vliv ani na funkci rostlináře,
natož pak na rozhodování Magistrátu města
Brna, který si díky k neexistenci „práva veta“ pro
MČ stejně prosadí svou).
Developer na to šel tedy od lesa v Údolí odde-
chu, představil nový plán výstavby a požadoval
po komisích a MČ co nejrychlejší vyjádření. Čle-
nové komisí byli vystaveni tlaku na rychlé roz-
hodnutí bez patřičných podkladů, což však
odmítli. Podklady byly dodány později a hlaso-
váno bylo znovu, avšak už bez řádné a odborné
diskuze, a to per rolam (mailem), tj. bez mož-
nosti vidět, kdo a jak hlasoval. A světe div se,
plán byl těsnými většinami ve dvou komisích
odsouhlasen. Ví však občané, co se vlastně
chystá? Celá stavba je komplexně nová troj-bu-
dova s obchodními prostorami, kancelářemi,
„studii“ a byty. Ptáte se, jak se liší studia od kan-
celáří? Přidá se sprchový kout! A pak se „studio“
snadno pronajme jako malý byt. Je to lehčí než
vyměnit družku za Krajinku v  zimním hávu.
Jádro problému tkví v nárůstu trvale bydlících
v  Bystrci a jejich následných potřebách, ze-
jména v parkovacích místech, která jsou samo-
zřejmě těžce nedostatková. Navíc narostou
počty dětí do školek, škol atd. Developer se od-
volává na městské pozemky vedle a také na
návrh parkování odshora, z ulice Odbojářské,
kde by ostrý vjezd a výjezd do kopce a z kopce
byl velmi nešťastný a zároveň ubral na podél-
ných parkovacích místech už městem zříze-
ných. Mám tedy obavu, že se developer
zachová podobně jako v případě „lékařských“
bytů na Kamechách (obratem je prodal jiným
nájemníkům) nebo budovy Letné – zrušení prů-
chodu budovou a tím zbytečné kácení stromů
okolo. Jako zastupitel občanů si kladu otázku:
je to v našem zájmu? Developer chce samo-
zřejmě prodat a vydělat, to je jeho úloha, naše
úloha je ale jiná. Podle rychlosti, kterou se koa-
lice rozhodla protlačit tento záměr, se nabízí
otázka, čí zájmy jsou prosazovány? Někdy sou-
hlasím s koalicí, někdy s opozicí, ale vždy jsem
podle svého nejlepšího vědomí a svědomí na
straně občanů Bystrce. A těm nový projekt
zřejmě ku prospěchu nebude.

Stará pošta v novém hávu?

O  nástavbě polikliniky na Horním náměstí
jsem podrobně informoval loni v září: podle
platného regulativu ÚP města Brna může být
v tomto případě objem stavby zvětšen o max.
50 %, nyní je ale navýšen o 100 %, tedy na
dvojnásobek. Zdůvodnění, proč je to legální,
bylo několik. Nakonec se, po mé žádosti o pře-
zkum rozhodnutí, vyjádřila paní Hamrlová,
vedoucí Odboru územního plánování Kraj-
ského úřadu. Její zdůvodnění považuji za
dosud to nejbizarnější, co v  této kauze za-
znělo: „původní, historický objem dvoupo-
dlažní budovy byl zvětšen povolenou
dvoupodlažní nástavbou, již je legálně změněn
a právně ‚zanikl‘ (v r. 2019 dodávám), proto ho
nelze využít k bilanci nového nárůstu objemu
stavby.“ Stavebník požádal o změnu stavby
před dokončením, což mu podle paní Hamr-
lové dovoluje zvětšení stavby o dalších 50 %.
Dotaženo ad absurdum lze tedy podle tohoto
postupu překonat po 6. změně stavby před
dokončením i 33 pater brněnské AZ-tower. To
je natolik absurdní, že se ptám na Ministerstvu
pro místní rozvoj na legálnost tohoto rozhod-
nutí. Nejde jen o tuto konkrétní stavbu, ale
i o precedens pro další stavby, kterých se u nás
v Bystrci můžeme dočkat.
O rekonstrukci Staré pošty informuje ve svém
sloupku kolega Suchý. Bystrc potřebuje ob-
čanskou vybavenost a pracovní příležitosti,
nikoli stále jen byty a byty. I to má na mysli
předpis, který povoluje v tomto místě max.
50 % podlahové plochy bytů. Co ale nevidím!
Přiznaných 43 bytů (to se vejde do limitu)
a dalších 22 „ubytovacích jednotek“, které ža-
datel počítá do nebytových prostor a naše
Rada s tím bez mrknutí oka souhlasí.
Na Novou Bystroušku stále nejsou peníze.
Zeptali jsme se hejtmana Jihomoravského
kraje, který údajně nereaguje na žádost o fi-
nanční příspěvek. V odpovědi nešetří ostrými
slovy, Bystrc ani neumí podat běžnou žádost.
Hlavní financování musí ovšem zajistit magi-
strát, zeptali jsme se tedy i tam. Odpověď byla
telefonická v tom smyslu, že kdyby Bystrc jen
nenatahovala ruku pro peníze, už by možná
Bystrouška stála. Za zmínku stojí dvě věci.
Sama Bystrouška pro děti přijde na 35 mil. Kč,
k  ní „přilepená“ tělocvična na 78 mil. Kč.
Stavba je navržena jako dva samostatně po-
stavitelné celky, Bystrc ale žádá i tělocvičnu.
A pak, snaha získat peníze z jiných zdrojů je
chvályhodná. Nelze-li to ale, je třeba sáhnout
i do vlastní kapsy, a to u výstavby Bystroušky
podpoříme i my.

Bizarní vyjádření, nad kterými
zůstává rozum stát

Luboš Raus, 
zastupitel

Zelená pro Bystrc,
Piráti a Bystrčáci

Jiří Klein,
zastupitel SPD, Trikolora,

Moravané a NK

Pravděpodobně si mnohý z nás ještě pama-
tuje, že „Stará pošta“ v Bystrci původně sídlila
v kopci, na ulici Odbojářské, naproti Spole-
čenskému centru. Ve „stavební komisi“ jsme
dostali na schůzi 30. 10. žádost o vyjádření
k projektu Komplex Stará pošta. Součástí byla
také prezentace developera se zobrazením
1. a 5. patra, vizualizací i stručným popisem zá-
měru postavit 42 bytů a 36 dalších jednotek.
Na první pohled to vypadalo zajímavě. Nic-
méně informací bylo pramálo a přiložené ob-
rázky nerozptylovaly pochybnosti o parkova-
cích stáních, o skutečném počtu bytů i po-
dlaží, celkové velikosti a návaznostech na in-
frastrukturu. 
Samotné jednání komise bylo zvláštní již od
počátku, protože se jednalo o společné zase-
dání 3 komisí společně s p. starostou Krato-
chvílem a místostarostou Ing. Křížem. Bylo
cítit, že je tu zájem na rychlé schválení. Nic-
méně společná diskuze spíš směřovala k za-
mítnutí projektu. Nakonec se schůze rozdělila
do jednání samostatných komisí.
Ta naše, stavební, se následně jednomyslně
shodla, že… doporučuje RMČ Brno-Bystrc
trvat na nenavyšování podlažních ploch ve
stabilizovaných plochách z důvodu nedosta-
tečných kapacit občanské infrastruktury
a také že chceme po investorovi podrobnější
projektovou dokumentaci.
Panovala tu jasná shoda, že nechceme zahuš-
ťovat bytovou výstavbu, když na to není při-
pravená celková infrastruktura (parkování,
hustota dopravy, služby, apod…)
V pátek 10.11. odpoledne došla mailem pro-
jektová dokumentace (která spíše potvrdila
moje obavy) a také zároveň výzva, abychom
do 4 dnů závazně hlasovali pro usnesení: „Ne-
máme připomínek k předloženému projektu
rekonstrukce objektu Stará pošta Bystrc.“ Hla-
soval jsem PROTI. K  mému velkému údivu
však návrh, díky radničním členům komise,
prošel v poměru 4:3. Obdobně i u ostatních
2 komisí. Na prosincovém zastupitelstvu jsem
se ptal na plénu kolegů, které argumenty je
přesvědčily, že jim už zahušťování Bystrce bez
dostatečné infrastruktury nevadí. Nikdo mi
však neodpověděl. Jen náš předseda konsta-
toval, že to nechtěl blokovat, a proto to poslal
dál. 
To nedokáží obhájit svůj názor? Koho tady za-
stupují? Developery, anebo běžné občany?

Jan Suchý,
zastupitel

LIDOVCI A STAROSTOVÉ

Podivný souhlas k přestavbě
Staré pošty

Příspěvky v Okénku zastupitelů nemusejí
vyjadřovat názor redakční rady.
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Ilja Kašík,
zastupitel 

LIDOVCI A STAROSTOVÉ

Již dříve jsme vás informovali, že Kontrolní výbor, ve kterém má od po-
sledních voleb konečně zastoupení i opozice, se zabýval kontrolou při-
dělování obecních bytů. Jsem rád, že na náš návrh došlo k poměrně široké
diskuzi, do které se zapojilo jak vedení radnice, tak pracovníci úřadu naší
MČ. Na prosincovém zastupitelstvu jsme schválili změny v pravidlech pro
přidělování bytů; v obsáhlé debatě jsme řešili několik variant, ale v pod-
statě všechny je možné označit jako krok správným směrem. Nejdůležitější
změnou je asi nastavení limitu u bytů s dluhem – nově už se nemůže stát,
že by žadatel dostal obecní byt na dobu neurčitou po zaplacení dluhu
v řádu jednotek tisíc. Na dobu neurčitou lze nyní přidělit pouze byt s dlu-
hem ve výši minimálně 200 tisíc Kč. Vážení žadatelé o byty, dejte prosím
pozor, v pravidlech dochází i k dalším změnám. Pro současné nájemce se
nic nemění, změny se týkají jen nově přidělovaných bytů.

Dostupné bydlení pro seniory v Brně
Moderní domov pro důs-
tojné a pohodlné stáří –
přesně to nabízí nově
vystavěné byty určené
brněnským seniorům
a seniorkám.
Prohlédněte si nabídku
městského dostupného
bydlení a zjistěte více
o podmínkách jeho získání
a podání žádosti.

Více informací:  https://www.brno.cz/w/potreba-bydleni-v-byte-
zvlastniho-urceni-byt-bezbarierovy-byt-v-dome-s-pecovatel-
skou-sluzbou-dps-
Michaela Budíková, Kancelář marketingu a cestovního ruchu MMB

Když se nechce, je to horší, než když to nejde
aneb „nepřenos“ z bystrckého Zastupitelstva

Petr Cajzl,
Josef Vyškovský, 

zastupitelé
LIDOVCI A STAROSTOVÉ

Přidělování obecních bytů

Jednání Zastupitelstva je ze zákona veřejné, což znamená, že online přenosu
z bystrckého Zastupitelstva z legislativního hlediska nic nebrání. Důkazem
může být například jednání Zastupitelstva města Brna – sledovat ho můžete
naprosto bez problémů, je dostupné doslova na „jedno kliknutí “. Stránky
dokonce disponují i možností zpětného sledování, tedy záznamem. 
A nejen na městě Brně, ale i v ostatních městských částech je normou
funkční a jednoduché sledování zastupitelstva online. Odobře přístupném
přenosu bychom se mohli inspirovat například v Kohoutovicích, Komínu,
Bohunicích, Černovicích, Líšni, Medlánkách, Brno-severu, Starém Lískovci,
Brno-středu, Tuřanech, Vinohradech, Chrlicích a Jehnicích.
Otázka tedy zní, proč to jinde jde a v Bystrci ne?
Pokud se zeptáte koalice, dostane se vám odpovědi, že přenos z jednání
stejně skoro nikdo nesleduje, anavíc by jiný způsob přenosu stál moc peněz.
(V době, kdy je možné streamovat z telefonu, je to dle mého názoru poně-
kud slabý argument). Co se týče sledovanosti – vyzývám čtenáře, aby si sami
někdy zkusili zastupitelstvo spustit. Na stávající přenos se nikdo nedívá ne
z důvodu nezájmu, ale protože postup připojení je tak zastaralý a kompli-
kovaný, že dříve se spustí nervy než přenos zastupitelstva. 
Po posledním zastupitelstvu jsme přišli s návrhem, že se o potřebné tech-
nické záležitosti s přenosem zdarma postaráme. Nyní čekáme, jak koalice
s touto nabídkou naloží. Za stávajícího stavu „nepřenosu“ nezbývá než se
domnívat, že v Bystrci očividně není vůle, aby se na Zastupitelstvo občané
Bystrce dívali. Proč to tak je, to už nechám na vašem zamyšlení. 
Přejeme vám vše dobré v novém roce.
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Představujeme vítězné projekty Dáme na vás

Symbolická šťastná sedmička vítězných pro-
jektů 7. ročníku participativního rozpočtu
Dáme na vás si mezi sebou rozdělila téměř
34 milionů korun. V rozhodující listopadové
bitvě o místa nad čarou hlasovalo 17 877
Brňanů.
Příběh tohoto ročníku se začal psát už tra-
dičně na jaře, kdy občané Brna navrhli celkem
138 různorodých projektů. Více než 80 z nich
lidé podpořili formou „líbí se mi“ na webových

stránkách či svými podpisy. Přes léto pak Magi-
strát města Brna a příslušné městské části
a městské společnosti intenzivně pracovaly na
posouzení, které projekty jsou skutečně pro-
veditelné. Do celoměstského listopadového
hlasování poté postoupilo 56 finálových pro-
jektů, z kterých poslední listopadový den úde-
rem půlnoci na 1. prosince vzešlo „šťastných
sedm“ vítězných.
Sedmý ročník opět ukázal, že Brňané přesně vědí,
co je v našem městě potřeba změnit. Co do počtu
hlasujících se totiž jedná o druhý nejúspěšnější
ročník v historii brněnského participativního roz-
počtu, která se začala psát v roce 2017.
Teď ale to nejdůležitější – vítězné projekty! Za
městskou část Brno-Bystrc zvítězil projekt
Revitalizace sportovního areálu – Bystrc,
který se nyní začne realizovat. Jeho cílem je
úprava okolí areálu a jeho doplnění o další
sportovní prvky včetně zázemí pro děti a ostat-
ní návštěvníky sportoviště. Nedílnou součástí
projektu je také zkvalitnění přístupových cest
a rozšíření stávající zeleně tak, aby došlo
k vytvoření tzv. lesoparku.
„Mám velkou radost z trvajícího zájmu Brňáků
o participaci. Chtěl bych poděkovat všem, kteří
dali svoje hlasy finálovým projektům, a samo-

zřejmě také děkuji všem navrhovatelům za jejich
aktivitu," uvedl Marco Banti, vedoucí Odboru
participace Magistrátu města Brna. „Navrho-
vateli vítězného projektu, panu Jakubu Vodič-
kovi, patří navíc obrovská gratulace. Jsem rád,
že se jeho úsilí vyplatilo a bude se tak brzy z opra-
veného sportovního areálu těšit nejen on, ale
především všichni jeho návštěvníci,“ dodává
Marco Banti. 
Pokud chcete vědět o participativním rozpoč-
tu Dáme na vás více, rozhodně navštivte naše
stránky paro.damenavas.cz. Těšíme se na vaše
skvělé nápady v dalším ročníku! Dáme na vás.

Vítězné projekty 2023:
1. Naučná stezka svatého Antoníčka
2. Postavme novou komunitní saunu

v Juliánově
3. Hřiště na Lesné u ZŠ a MŠ Blažkova
4. Barevňák 2.0 – Hřiště na Vinohradech
5. Revitalizace sportovního areálu – Bystrc
6. Hřiště na malou kopanou
7. Oprava cyklostezky Žabiny–Komín–

Bystrc

Petra Filip,
koordinátor participace obyvatel

Magistrát města Brna 

Brno se stalo Evropským hlavním městem Vánoc 2024 

Mezinárodní porota v soutěži Evropské
hlavní město Vánoc jednomyslně rozhodla
o udělení tohoto titulu pro rok 2024 v kate-
gorii měst nad 100 000 obyvatel městu
Brnu. Porota ocenila především vysokou
úroveň předloženého projektu a sounále-
žitost s evropskými hodnotami Vánoc. 
„Výhra v této soutěži je nádherným oceněním
nejen pro organizátory vánočních trhů v Brně – 
TIC BRNO a městskou část Brno-střed, ale i pro
nás Brňany. Právě lokální aspekt totiž porota
velmi vyzdvihovala. Brněnské Vánoce se tímto
etablovaly jako festival evropského rozměru,
což do dalších let může znamenat významnou
podporu jejich návštěvnosti,” řekla primátorka
Markéta Vaňková. 
Mezinárodní porota, které předsedá Danuta
Hübner, členka Evropského parlamentu, letos
rozhodovala mezi rekordním množstvím při-
hlášených měst. Druhý titul Evropské město
Vánoc (pro města pod 100 000 obyvatel) získal
irský Waterford, speciální zmínku si vysloužilo
městečko Almanza (León). 
V hodnocení je město Brno nazýváno kreativ-
ním vánočním drahokamem, který dává vyso-
ký apel na sociální a ekonomické dopady na
městskou strukturu. „Hlavní témata, která jsme
v přihlášce akcentovali a která byla vysoce oce-
něna, byla lokálnost a solidarita. Dlouhodobě
spolupracujeme s místními prodejci, umělci,
hudebníky, designéry, výrobci, ale také zapoju-
jeme brněnské firmy a instituce. Tato synergie
všech spolupracujících subjektů vytváří na

Brněnských Vánocích zcela neopakovatelnou
autentickou atmosféru. Vánoce spojují rodiny,
Brněnské Vánoce spojují Brno!” uvedla Jana
Janulíková, ředitelka TIC BRNO. 
Vánoční čas v Evropě je dle Alberto Gutiérrez
Alberca, prezidenta Christmas Cities Network,
obdobím zvláštního významu, jehož jádrem
jsou hluboké hodnoty integrace, tolerance,
soužití a míru. V hodnocení Brna vyzdvihuje
také silný důraz na kulturní dědictví, kreativitu
a silnou identitu, jež dohromady utváří tu nej-
krásnější vánoční atmosféru. 
„Jsem rád, že se nám podařilo moderní pojetí
adventních trhů propojit s tradičními hodnota-
mi. Na Zelném trhu polovinu prodejců tvoří
řemeslníci a nositelé lidových tradic. Velký pro-
stor jsme věnovali rodičům s dětmi. Dále na
náměstích poskytujeme zdarma stánky pro

šedesát charitativních organizací. Otevřeni jsme
i novým nápadům, jakým je například dobro-
činný projekt Daruj kelímek. Tyto aktivity dodá-
vají trhům kouzlo pospolitosti a solidarity,“ sdělil
starosta městské části Brno-střed Vojtěch
Mencl. 
Ocenění Evropské hlavní město Vánoc (Euro-
pean Capital of Christmas) a Evropské město
Vánoc (European City of Christmas) vzniklo
v roce 2017 a získalo záštitu Evropského par-
lamentu. Od té doby byla oceněna města jako
Lutych (Belgie), Janov (Itálie), San Sebastián
(Španělsko), Valkenburg (Nizozemsko) nebo
naposledy Kyjev (Ukrajina). 
Více na:
https://europeancapitalofchristmas.org/ 

Hana Bánovská
TIC BRNO, p.o.
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Část XI.
BYSTRC PŘESNĚ PŘED 50 LETY
Co nám říká Pamětní kniha o roce 1974 v Bystrci?
Nadále fungoval Místní národní výbor, který byl
společný také pro sousední Kníničky. V plénu
bylo zapojeno osm poslankyň. Šest z nich bylo
zároveň aktivních v místní pobočce Českého
svazu žen. V květnu 1974 byla v Bystrci ustavena
Základní organizace Socialistického svazu mlá-
deže, tedy jednotné organizace mladých. Čle-
nové se podíleli na pořádání kulturních akcí,
sportovních dnů a dvakrát v roce uspořádali
sběr železného šrotu. Prvním předsedou orga-
nizace byl Jan Otradovec.
Pokračovala rozsáhlá bytová výstavba v rámci
I. etapy budování sídliště. V ulici Heyrovského
byly postaveny tři dlouhé tříposchoďové pane-
lové domy a pět jednovchodových tříposcho-
ďových domů. Kolem nich se ovinula nová
silnice od středu obce směrem k přístavišti. Další
domy byly v krátké době postaveny vlevo od
ulice Přístavní směrem ke kapličce. Tím vznikl
základ dnešních ulic Valouškova a Píškova. První
obyvatele získaly tyto ulice již v létě. Část bytů
byla státní, ale značný podíl měli členové byto-
vého družstva Průkopník. Do konce roku 1974
bylo v rámci nové výstavby vytvořeno přes
1 000 bytů. Na úpravě okolí domů se podílely
různé organizace sdružené v Národní Frontě. 

Na nově vzniklou ulici Valouškovu byla zavedena
nová autobusová linka 74, která byla odkloněna
po nové silnici. Tím se ulehčilo náměstí 28. dubna,
přes které doposud jezdily nejen linkové auto-
busy, ale veškerá další doprava. Byla také zahájena
výstavba tramvajové tratě z Pisárek, stále totiž
jezdily tramvaje jen přes vnitřní část Žabovřesk. 
Na přístavišti byl na místě starého kiosku vybu-
dován nový dřevěný stánek se suvenýry. 
V roce 1974 byla v Bystrci jen jedna škola pro
1.–5. třídu, na druhý stupeň dojížděly děti do
Komína. Škola měla devět tříd a tři oddělení
školní družiny. Ředitelkou školy byla Věra Den-
ková. Na škole pracovalo 11 oddílů Pionýrské
organizace, oblíbené byly vycházky pořádané
ve spolupráci s mysliveckou organizací. 
V tomto roce byla dokončena výstavba Mateřské
školy na Heyrovského ulici. V pěti oddílech zde

Bystrc od založení po současnost – seriál o historii Bystrce
bylo místo pro 120 dětí. Ředitelkou se stala Věra
Kozlová. 
V jedné z bytových jednotek na Heyrovského
byla zprovozněna ordinace dětské lékařky
MUDr. Šafrové.
Zoologická zahrada zahájila třetí desetiletí své
existence. V areálu se nacházelo 70 budov, plo-
cha provozních prostor 2 895 metrů čtverečních
a přes 130 pracovníků. Ředitelem byl Svatomír
Králík. Chováno bylo 780 zvířat, za kterými
během roku přišlo 365 321 návštěvníků. 
O kulturu se starala Osvětová beseda zřizovaná
MNV. Kromě celostátních oslav 25. února, MDŽ,
1. a 9. května a 7. listopadu uspořádala společně
s MO SSM krojované Mladé hody, které měly
značný ohlas. 
V sokolovně probíhala pravidelná sokolská cvi-
čení. Nejaktivnějším oddílem Tělovýchovné jed-
noty byli fotbalisté, kteří postoupili z městského
přeboru do I. třídy. 
Zima 1974 byl mírná, jen 16. ledna se vytvořila
silná námraza, která poškodila mnoho stromů
a způsobila kolaps dopravy. Jaro přišlo brzy
a bylo suché, v červnu a červenci bylo studené
deštivé počasí. Přesto však žně proběhly dobře
a úroda škody neutrpěla. 
Podle „Pamětní knihy Bystrce II.“ uspořádal 

Jan Sedláček, odbor kultury
Kresba Miroslava Kalase z Pamětní knihy Bystrce II.

Bystrcká farnost v povánočním čase

V neděli 7. ledna skončila vánoční doba a svá-
teční dny vystřídaly všední starosti. Chtěl bych
všem popřát, abychom i v těchto dnech potkali
něco, co je zdrojem radosti a hledali způsob, jak
radost sami vytvářet pro druhé.
Během Vánoc probíhala v Arše výstava betlé-
mů, vystřídalo se tam asi 450 lidí. U malé kasičky
byla prosba o dobrovolný příspěvek na novou

střechu v africké vesnici Mpanga v Tanzánii.
Před lety jsme tam vezli české traktory a pomá-
hali vybavit zdravotnický dispenzář. Moc mě
potěšilo, že mnoho lidí přispělo, takže jsme
mohli poslat 20 tisíc korun na učňovskou školu,
která má hlavní cíl udržet mladé lidi doma
a zajistit jim do budoucna práci. O Tanzánii
bych rád vyprávěl a promítal v Arše v neděli
28. ledna v 17 hodin. Moc rád vás tam potkám. 
Rád bych poděkoval také těm, kdo připravili živý
betlém a rovněž našim tříkrálovým koledníkům.
Děti se většinou vracely s radostí, že lidé, které
potkávaly, byli laskaví a štědří. Děkujeme i jim.
A ještě jedno pozvání pro maminky s dětmi. Od
poloviny února pro vás bude možnost v prosto-
rách střediska Archa vBystrci navštěvovat hudeb-

ně pohybový kurz Malý muzikant pro nejmenší
děti od 1 do 4 let sdoprovodem. Cílem vzdělávání
je v dětech pomáhat rozvinout to, co v nich při-
rozeně je - vztah k hudbě a rytmu, objevovat
vlastní schopnosti aradovat se ze svých pokroků.
Maminkám chceme umožnit pravidelnost spo-
lečného setkávání, příležitost najít nová přátelství
a radovat se z dětí i mateřství. Informace najdete
i zde: http://mmbrno.webooker.eu. Na setkání
s vámi se bude těšit maminka a lektorka
Mgr. Zuzana Pohlová.
Český publicista a autor mnoha aforismů Pavel
Kosorin říká: „Když něco vidíme beznadějně, může
to znamenat, že se jenom neumíme dívat.“
Přeji nám všem správný pohled: na život, na svět
i na sebe. Vladimír Vojtěch Záleský, farář

Únorové akce
Srdečně vás zveme na únorové akce vknihovně.
Přijďte si procvičit paměť, poznat nové lidi astrá-
vit příjemný čas na pokračujícím cyklu PAMĚ-
ŤOHRANÍ, konajícím se 8. a 22. 2. od 10:00 do
11:30. Ponořte se s námi do nejen magického
světa HARRYHO POTTERA,ale ifilmového záku-
lisí vpoutavé přednášce paní lektorky Dany Šim-
kové, konající se 15. 2. od 17:00 do 18:00.
Začátečníci, pokročilí, ale třeba i rodilí mluvčí si
mohou procvičit mluvidla na neformální kon-
verzační hodince anglického jazyka LET US
ENJOY EASY ENGLISH, konající se 14. 2. od
15:30. Deskové, karetní a jiné společenské hry

spřáteli adalšími účastníky si můžete vyzkoušet
a zahrát na pravidelném cyklu DESKOBRANÍ,
konajícím se 8. a 22. 2. od 16:00 do 17:30.
Zaujaly vás naše akce? Chcete mít přehled
o aktuální novinkách a akcích? Sledujte nás na
FB KJM Bystrc a na webu www.kjm.cz.
S přáním všeho dobrého v roce 2024 

KJM Bystrc

Radost z úspěchu projektu Jižní Morava čte
V září 2023 se knihovna na Vondrákově zapojila
do půlročního velkého projektu Jižní Morava
čte. Literární sekce Svět nekonečné fantazie se
organizačně ujala Dr. Ludmila Hanzíková. Své

původní práce odevzdalo celkem 16 žáků, kteří
pravidelně navštěvují Přípravné kurzy z ČJ k při-
jímačkám na SŠ. Všechna literární dílka jsou vysta-
vena na nástěnce v prostorách místní knihovny.
Nebylo snadné vybrat z každé kategorie jedinou
práci, která postoupila do vyššího kola. Dnes
jsme obdrželi radostnou zprávu, že původní fil-
mový scénář Elišky Polákové byl Ústřední kni-
hovnou Jiřího Mahena zaslán do nejvyššího kola
soutěže.
Velkou pochvalu si zaslouží všichni účastníci zmí-
něného projektu. Přejeme jim hodně dobrých
nápadů a chuť dále psát pro radost sobě i dru-
hým. Ludmila Hanzíková

Informujeme o činnosti bystrcké knihovny
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Jeden z tradičních projektů naší školy spočívá
ve spolupráci tříd 9. a 1. ročníku. Deváťáci pro
prvňáčky připravují během školního roku něko-
lik společných akcí, aby jim zpříjemnili pobyt
ve škole. Letos už máme za sebou společnou
prohlídku školy, Ďábelskou olympiádu v tělo-
cvičně, vánoční tvoření a vzájemné návštěvy
ve třídách. V novém roce se prvňáčci mohou
těšit na čtení pohádek, které jim deváťáci píšou
„na míru“. 
Věříme, že do konce školního roku se ještě
několikrát setkáme a že „naši“ prvňáčci na
„deváťácké kamarády“ budou vzpomínat
v dobrém. žáci 9.A, ZŠ Heyrovského 32

Deváťáci spolupracují s prvňáčky

Naše škola ve čtvrtek 7. prosince 2023 otevřela
brány tradičnímu vánočnímu tvoření. A zájem
rodičů i jejich dětí byl opět obrovský a moc nás
potěšil. Naštěstí se dostalo na každého. Každý
si mohl v tento krásný vánoční čas zkusit vytvo-
řit různé ozdoby a dekorace. Otevřeli jsme
několik stanovišť. V příjemné atmosféře a při
vůni vánočního moštu a perníčků byla akce
zakončená společně zazpívanými koledami.
Děkujeme všem účastníkům i všem kolegyním
učitelkám, vychovatelkám a asistentkám, ale
také dětem, které nám dílničky pomáhaly při-
pravit. Věříme, že se s vámi i vašimi dětmi setká-
me i při dalších společných akcích.

Lenka Dlapová, vyučující

Vánoční dílničky na ZŠ Laštůvkova

MILÉ MAMINKY!
Je Vašemu chlapečkovi či holčičce
2,5 let a chcete se spolu seznámit

s prostředím mateřské školy?

Přijďte každé 

úterý od 10.00 do 11.30 hod.
navštívit naši

Mateřskou školu Sluníčko,
Štouračova 23.

Telefon 546 224 170
Začínáme v úterý 13.2. 2024

Rádi Vás uvítáme  
Blanka Pelikánová, ředitelka MŠ

a kolektiv

ZÁKLADNÍ ŠKOLA BRNO,
HEYROVSKÉHO 32

příspěvková organizace

vás srdečně zve na

DEN OTEVŘENÝCH
DVEŘÍ,

který se bude konat

V ÚTERÝ 27. ÚNORA 2024
v době od 9.00 do 17.00 hodin.

Na setkání s Vámi se těší
pedagogové školy.

ZŠ Laštůvkova Vás srdečně zve na

který se uskuteční 2. března 2024
ve Společenském centru Bystrc.

Vstupenky budou k zakoupení na sekretariátě školy.

Těšíme se na Vás Miroslav Dlapa, ZŘ

2. reprezentační školní ples,
inzerce
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Tradiční vánoční závod ve skoku vysokém na
ZŠ Laštůvkova zapsal letos již 23. ročník. Ve svá-
teční atmosféře doplněné hudbou, kterou si
vzal na starost opět náš bývalý žák Patrik Kouřil
(a zase to bylo skvělé), jsme viděli velmi kvalitní
výkony. V pátek 22. prosince roku 2023 se do
skákání zapojilo 55 žáků ve čtyřech kategoriích.
Bouřlivou atmosféru vytvořili spolužáci zejmé-
na v kategorii 6. a 7. tříd, ve které zvítězili Jirka
Audy výkonem 150 cm a Bára Bezděková, která
stanovila nový rekord soutěže, když překonala
laťku ve výšce 145 cm. Klára Božková výkonem
135 cm zvítězila poté v kategorii dívek 8.–9.

tříd. Nakonec jsme byli svědky neskutečného
závodu ve stejné kategorii chlapců. Jen díky
menšímu počtu pokusů si prvenství vybojoval
Ondra Šerý, který skočil 170 cm stejně jako dru-
hý Kuba Bezděk. Oba zaostali pouze 10 cm za
dosavadním rekordem.
I letošní ročník nádherně dokreslil předvánoční
atmosféru, kterou přišlo podpořit i velké množ-
ství bývalých žáků naší školy. Závodníkům, divá-
kům i organizátorům a pomocníkům děkujeme
za skvělou práci a výkony.

Miroslav Dlapa,
zástupce ředitele ZŠ Laštůvkova

Vánoční laťka školy v rekordu Šesťáci na Vejrostce
nesedí jen v lavicích
Konec roku byl ve třídě 6.D na Vejrostce akcemi
přímo nabitý. Děti si mohly prohloubit nejen
znalosti z předmětů jako dějepis a zeměpis
v rámci exkurzí a přednášek, ale protáhly svoje
těla i při sportovních aktivitách. Ze začátku
měsíce jsme totiž navštívili pavilon Anthropos,
později jsme se mohli přiblížit vesmíru a hvěz-
dám zhlédnutím programu Hvězdný cirkus
v brněnském planetáriu. Zdravou soutěživost
a vztahy v našem letos nově složeném kolektivu
jsme posílili díky návštěvě sportovního festivalu
Sportlife, kde jsme si zahráli korfbal a zkusili si
základy amerického fotbalu. S akcemi rozhod-
ně nekončíme.

Natálie Jurmanová
vyučující ZŠ Vejrostova

Vánoční turnaj ve volejbale
Ve středu 13. prosince se konal vánoční turnaj brněnských základních
škol v hale na Vodově. Naše družstvo s děvčaty z 8.A a 9.A získalo
krásné 3. místo ve složení: A. Stružová, N. Turečková, M. Cupáková,
S. Schramková, A. Machatová, V. Svobodová, J. Pavelková, N. Otou-
palíková, N. Zuzaňáková. Moc jim za jejich úspěch blahopřejeme.

Za družstvo Vejrostové A. Stružová, M. Cupáková, N. Turečková
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Jedním ze základních pilířů programu Začít spo-
lu je smysluplné učení. I v tomto školním roce
se nám podařilo připravit několik aktivit pod-
porujících tuto tezi.
Velmi příjemné setkání jsme uspořádali v rámci
Dne seniorů. Do školních lavic jsme pozvali pra-
rodiče. Cílem tohoto setkání bylo nejenom pro-
pojení dětí a jejich dědečků a babiček při školní
práci, nahlédnutí do dnešní školy, ale zejména
posílení vztahů mezi generacemi. 
Celou akci jsme zahájili v kruhu, děti měly za
úkol předat vlastnoručně vyrobenou vizitku své
babičce nebo dědečkovi, představit je ostatním

a sdílet, co s nimi rádi dělají. Poté se společně
zapojili do výuky v centrech aktivit. Toto setkání
nebylo pouze o učení, děti měly možnost lépe
poznat své prarodiče, představit jim svůj kaž-
dodenní školní život, ukázat v jakém prostředí
se učí a porovnat dnešní školu se školou dědeč-
ků a babiček. Pochopení a respekt k minulým
generacím je jednou z hodnot, které chceme
předávat našim žákům. 
Idalší aktivita pokračovala vpropojování generací
arozšiřování obzorů našich žáků. Tentokrát jsme
si připravili unikátní zážitek pro děti - návštěvu
zaměstnání jejich rodičů. Návštěva poskytla
dětem vhled do pracovního prostředí ataké pod-
nítila jejich zvídavost a zájem o nové poznatky.
Jednou z návštěv byla exkurze do architekto-
nické dílny. Děti měly možnost vidět, jak vypadá
proces navrhování budov, jaké technologie se
používají, a dokonce si vyzkoušely kreslení svých
vlastních návrhů. Tato návštěva nejenom roz-
vinula jejich zájem o architekturu, ale také ote-
vřela cestu k možným budoucím kariérním
aspiracím.
Další skvělou zastávkou byla laboratoř zkoumající
vlastnosti lepidel. Děti měly možnost sledovat,
jak probíhají experimenty s lepidly. Mohly pozo-
rovat reakce, zkoumat vlastnosti různých lepidel,
a dokonce si vyzkoušet práci s nimi. Tato praxe

Propojení generací v Začít spolu

Společný den prvňáčků a deváťáků? Skvělý nápad!

Předvánoční čas si žáci třídy 2.D ze ZŠ Vejrostova
zpříjemnili nácvikem operky O dvanácti měsíč-
kách autorů Zdenka Svěráka a Jaroslava Uhlíře.
Představení doplněné pásmem básniček a písní
Světové Vánoce pak předvedli svým rodičům, pra-
rodičům asourozencům na vánoční besídce, která
se konala 18. prosince. Samotná operka tvořila
přibližně třetinu besídky. Žáci ji sehráli v kostý-
mech i s rekvizitami. Vystoupení se žákům moc
vydařilo a byli nadšeni svým úspěchem, proto
byli pozváni žáci jiných tříd, vedení školy apozvání
přijala i třída Želviček z MŠ Kamechy. Vzhledem
k úspěchu setkání se budeme snažit v návštěvách
pokračovat i při dalších příležitostech.
Již minulý rok zvládli žáci nacvičit úspěšná
vystoupení na vánoční besídku a besídku ke
Dni maminek. Budeme se tedy snažit potěšit
rodiče i další besídkou, která se uskuteční na
jaře tohoto roku. Podobné akce jsou pro žáky

potěšením a pro rodiče malým dárečkem od
dětí za každodenní péči.

Lenka Samohýlová, MBA, třídní učitelka

Vánoční besídka ve 2.D

Poslední listopadovou a první prosincovou
středu trávili vybraní žáci ze ZŠ Brno, Vejros-
tova na soutěži ve šplhu. Na kvalifikaci, která
se konala 29. listopadu 2023, odjely čtyři
tříčlenné týmy  – mladší dívky a mladší chlap-
ci (6. a 7. třída) a starší dívky a starší chlapci
(8. a 9. třída). Do okresního a krajského kola
postupovala vždy družstva na prvních dvou
místech a také jednotlivci na prvních třech
místech.
Do krajského kola se probojovala družstva
mladších i starších chlapců a také jednotlivci
– jmenovitě Natálie Nezvalová, Šimon Hýbal
a Lukáš Navrkal. Dívčí týmy se umístily na
třetím, ale bohužel nepostupovém, místě. 
V okresním a krajském kole se dařilo našim
mladším chlapcům – konkrétně Šimonovi
Hradilovi, Tomášovi Hýbalovi a Kryštofovi
Bauerovi. Kluci mezi ostatními týmy nenašli
přemožitele a s celkovým součtem časů
11,14 zvítězili jak v okrese Brno, tak i v Jiho-
moravském kraji. 
Za zmínku také stojí individuální výkon Natá-
lie Nezvalové, která s časem 3,26 s zvítězila
v okresním finále a v krajském finále jí zlatá
medaile utekla o 0,01 sekundy.
Chtěla bych moc poděkovat všem zúčast-
něným žákům a žákyním za vzornou repre-
zentaci školy a předvedené výkony.

Za tým tělocvikářů z„Vejrostky“ 
Klára Kuníková

Úspěch v soutěži
ve šplhu o tyči

nejenom podnítila jejich zájem o vědu, ale také
zdůraznila význam praktického vzdělávání.
Propojování školního prostředí s pracovním svě-
tem rodiny je klíčem k celistvému vzdělání v pro-
gramu Začít spolu, které formuje nejenom
vědomosti, ale i osobnost našich žáků. 
Sdílení, porozumění a respekt k starším gene-
racím jsou klíčovými hodnotami, které nás spo-
jují. A právě tato setkání nám připomínají, že
vzdělání není pouze o učení se vědomostí, ale
také o obohacení skrze vzájemné pochopení
a sdílení. 

Za tým učitelek ZaS Olga Novotná

Čekal nás den plný zábavy a kreativity. Výroba
vánočních dekorací, pečení i zdobení perníčků
a společné zpívání koled je skvělý způsob, jak
si užít vánoční atmosféru. Žáčci vytvářeli mno-
ho dekorací - svícen, vánoční přání, andělíčka
z vlny a papíru, stromečky z moduritu i vánoční
stromeček ze šišky. Společně potom vytvořili
hvězdičky přání, kterými jsme si ozdobili třídu.
Bylo skvělé vidět, že děti z 1.D a žáci z 9.C si
den společně užili a byli spokojeni. Takové
aktivity mohou posilovat vztahy mezi různými
věkovými skupinami a přinášet radost všem
zúčastněným.

Petra Růžičková, vyučující ZŠ Vejrostova
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I když venku mrzne, v Bystroušce už myslíme
na léto. Udělejte dětem radost táborovým
dobrodružstvím a vyřešte prázdninový pro-
gram včas. Posílat přihlášky můžete už od
15. 1. 2024. A z čeho můžete vybírat?
Noví kamarádi a plno zážitků čeká děti na poby-
tových táborech s příběhem a hrami. Můžete
se těšit na již tradiční tábory Lhotka a Svratouch
pod vedením Míši Jelenové, nebo tábor Korek
od Vaška Hodulíka.
Pokud vaše děti pobytový tábor v přírodě nelá-
ká – jasnou volbou jsou příměstské tábory.
Můžete se těšit na tábor herní, NERFkový, jógo-
vý, taneční nebo přírodovědně-turistický. Kom-
pletní nabídku najdete na našem webu
www.helceletka.cz/tabory, kde se můžete rov-

nou přihlásit. Přihlášku můžete mimo jiné poslat
i na kroužky do druhého pololetí. 
Helceletka v novém
Nový rok – nové zážitky i změny. Měníme název
na středisko volného času. Při té příležitosti se
navíc setkáte i s novým jednoduchým hravým
vizuálním stylem. Naše nové logo:

I když jsme osvěžili naši podobu, jsme to stále
my. Stejně jako doposud u nás najdete nabitý
program plný zábavy, a i v tomto roce se může-
te těšit na plný kopec zážitků! 
Vendula Jarošová, SVČ Helceletka –Bystrouška

Těšíte se na léto? Přihlašování na tábory je tu

Den otevřených dveří
na GYBY

V úterý 30. ledna od 16 do 18 hodin se na gym-
náziu uskuteční Den otevřených dveří pro
zájemce o studium a rodiče. Návštěvníci budou
moci již tradičně nahlédnout do školního života,
ve vybavených specializovaných učebnách
(včetně tělocvičen a laboratoře) se budou moci
setkat se studenty, pedagogy i vedením a sezná-
mit se blíže s výukou na našem gymnáziu. S prů-
vodci z řad našich studentů si projdou budovy
a stanoviště zaměřená na jednotlivé předměty
se zábavnými aktivitami. K dispozici jim budou
i podrobné informace o přijímacích zkouškách,
zápisu k nim a podmínkách studia. Gymnázium
každoročně otvírá třídy osmiletého, šestiletého
i čtyřletého studia.

Alžběta Toop, vyučující

Každý, kdo navštívil naši školu, si určitě dobře
všiml, že na zdi před kanceláří vedení školy visí
diplomy, které ukazují úspěchy našich žáků či
školy jako takové. Tato ocenění však byla krapet
nevýrazně umístěna na dlážděné zdi. Ale to se
má změnit. Dostanou nové místo. A to právě
na nově vystavěné stěně.
Hlavním účelem stěny je (jak jsme již zmínili)
primárně být místem, kde bude možné vyvě-
šovat nejrůznější vyznamenání a ocenění, což
se obejde bez zbytečného vrtání a natloukání,
jelikož stěna má zkosené vystouplé dubové
latě, na které budou moci být, pomocí speci-

álních závěsů, pověšeny. Mimo to jde ale také
o designový prvek, kterým chce vedení školu
zútulnit. K tomuto účelu by mělo dopomoct
i akvárium umístěné před ředitelnou.
Podle zpětné vazby žáků se možná stěna rozšíří
i do jiných částí školy.
Tento prvek opět kompletovali žáci Střední
polytechnické školy Jílová, což jim přineslo uži-
tečnou praxi ve svém oboru.
Již zmiňované akvárium se opět může podílet
na praktických částech hodin biologie. Dají se
na něm provádět nejrůznější pokusy, například
sledování pH vody nebo přívod oxidu uhliči-
tého pro rychlejší růst rostlin. 
Momentálně se v akváriu nacházejí jen drobní
živočichové, konkrétně třeba živorodka End-
lerova. V blízké době se k nim přidají i zástupci
větších druhů, a to úhoři, kteří zatím v akváriu
být nemohou kvůli nezakořeněné vegetaci.
Studenti, kteří se zajímají o akvaristiku či by
chtěli vypomoct s péčí o obyvatele akvárií,
budou mít možnost po bližší domluvě s panem
ředitelem.
Podle zájmu studentů by se v blízké době mohl
zřídit kroužek akvaristiky a rybářství, kde by
žáci mohli blíže zkoumat a starat se o jezírko
a akvária na půdě školy.

Julie Keřkovská a Tomáš Dvořák, 5.A

Nový prvek bystrckého gymnázia.
Stěna pro vystavení úspěchů školy
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Na hory to letos nevyjde? Vyšlete děti na jarní
tábor s Lipkou! V Brně jaráky připadají na
5.–9. února a Lipka na ně připravila dva pobytové
a dva příměstské tábory. Na všech děti čekají
radovánky v zimní přírodě. Detaily najdete na
www.lipka.cz/tabory, malá ochutnávka zde:
V zemi mamutů – Zvládli byste přežít v době
ledové? Jaké dovednosti se musíte naučit, abyste
zvládli stopovat soba, zajistili si oblečení, uchovali
oheň na cestách a neztratili se ve sněhové bouři?
Tohle a mnohem víc zažijete na pobytovém
táboře na Jezírku pro děti ve věku 9–16 let. 
Plavba kapitána Zdravsona – Zábavnou plavbu
Moravským krasem a zdravé chutné stravování
přiblíží kapitán Zdravson všem odvážným námoř-
níkům, kteří ojarních prázdninách najdou odvahu
vyrazit za dobrodružstvím kolem jeskyní uOstro-
va uMacochy. Můžete zvolit příměstskou či poby-
tovou variantu, obě jsou pro děti 7–11 let.

Zuzana Slámová, Lipka

Jaráky v zemi mamutů

Deset nejkrásnějších zážitků s vůní táboráku
Návraty ze zimních prázdnin
jsou za námi a stýskání po
nich nejlépe zažehná těšení.

Těšení na letní tábor s Lipkou! Přihlašování už
je v plném proudu, a že je z čeho vybírat. Ať už
pobyt nebo příměšťák, tvořivý nebo dobro-
družný, děti si odnesou zážitky na celý život.
Co u nás můžou táborníci a tábornice prožít,
a co by měl každý aspoň jednou v životě zažít?

1. Noc pod hvězdami
2. Zpěv u táboráku
3. Překonání sebe sama
4. Bosou procházku v trávě
5. Koupání v potoce
6. Rozdělání ohně křesadlem
7. Přípravu večeře z darů lesa
8. Stopování zvěře
9. Poznávání rostlin, hmyzu i hlasů ptáků

10. Vypalování keramiky ve vlastnoručně
vyrobené peci

Hned byste jeli? Proč ne, na vybrané tábory
můžou vyrazit i rodiče nebo prarodiče společně
s dětmi. Na všech táborech trávíme čas v kon-
taktu s přírodou, ať už na dobrodružné výpravě,
formou zábavného vědeckého experimentu
či na tvůrčí dílně. Vybírat a přihlašovat se může-
te na www.lipka.cz/tabory.

Lipka se zapojuje do projektu Rodičovské vou-
chery, díky nimž lze získat až 4 000 korun na
volnočasové aktivity dětí. Patříte-li k brněn-
ským rodinám, které mají nárok na finanční
podporu, můžete ji využít na tábory i další akti-
vity Lipky.
Více o podmínkách přiznání a procesu žádosti
orodičovský voucher najdete na webových strán-
kách www.brnoid.cz/rodicovske-vouchery.

Zuzana Slámová,
Lipka

inzerce
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Jen co nový rok začal, první pololetí ve ško-
le se chýlí ke konci. A to je ideální příleži-
tost přidat se v Lužánkách do nového
kroužku! V poločase je potřeba si taky
odpočinout, od toho jsou pololetní a jarní
prázdniny. Navíc už nyní můžete plánovat
léto a dovolené. Ano, začíná přihlašování
na tábory!
Co třeba Pejskoviny pro zvídavé děti, které
mají, nebo by chtěly mít psa? Pro sportovce
sebeobrana, karate, cvičení na balonech, jóga,
žonglování, orientální nebo kreativní tanec
a další tradiční i netradiční aktivity? Pro budou-
cí filmaře kroužky animace, střihu či natáčení?
Anebo jen hledáte pro děti a sebe smysluplné
rozptýlení po škole a po práci, kde se poznává
příroda, kutí, učí se jazyky, technika, progra-
mování, hra na různé hudební nástroje, rozvíjí
se fantazie a kde je spousta legrace? Určitě
vyberete z více než osmi set kroužků, a to na
dvanácti místech v Brně a okolí.
Týden plný her, výletů, tvoření a sportu se blí-
ží! O jarních prázdninách od 5. do 9. února si

děti mohou užít příměstské tábory. Přihlásit
je můžete už teď na luzanky.cz, a to i na letní
příměstské a pobytové tábory.
Kam vyrazit v únoru? Na karneval a papírové
modely! V pátek 16. února se sejdou všechny
princezny, rytíři, klaunové, kočičky, kluci i hol-
čičky a budou tančit, hrát si a dovádět na Kar-
nevalu v  lužáneckém pracovišti Linka ve
Starém Lískovci. Lužánecké pracoviště Lidická
v centru Brna zase ožije už po čtyřiadvacáté
mezinárodní výstavou a soutěží Papírové Krá-
lovství, které se uskuteční v sobotu 17. února.
Těšit se můžete na propracované modely hra-
dů, zámků a jiné architektury, různých pos-
taviček, techniky, letadel, lodí, ale i celých
vesnic, měst a obrazů, takzvaných dioramat.

Kristýna Kolibová, 
SVČ Lužánky

S druhým pololetím do kroužku a na prázdniny

Brňané mohou sportovat levněji.
V nabídce jsou výhodné balíčky
Výrazné slevy mohou využít milovníci pohy-
bu na brněnských sportovištích. Společnost
STAREZ – SPORT, a. s., která městská sporto-
viště provozuje, nabízí zájemcům výhodné
balíčky, díky nimž ušetří stovky korun. Balíč-
ky mohou návštěvníci využít v bazénech či
na Bruslení za Lužánkami nebo na ledové
ploše na ulici Vodova.
V nabídce jsou celkem tři různé typy balíčků.
Prvním z nich je rodinný, který mohou využít
až dva dospělí a tři děti a vyjde na 699 Kč. Tento
balíček slouží jako vstupenka do Bazénů Lužán-
ky a na Kluziště Vodova nebo Bruslení za Lužán-
kami. Rodina tak může ušetřit až 160  Kč.
Druhou slevovou akcí je Wellness ke kluzišti,
což znamená, že zájemce může za 385 Kč využít
vstup na Bruslení za Lužánkami a zároveň má
volný vstup do wellness v Bazénech Lužánky.
V rámci balíčku 1+1 mohou návštěvníci za
770 Kč využít vstupenku na lužánecké kluziště
a zároveň mají neomezený vstup do wellness
v Bazénech Lužánky pro dvě osoby. Ušetří tak
330 Kč.

Nejzazším termínem pro nákup balíčků je posled-
ní lednový den a čerpat je lze vždy od pátku do
neděle, a to až do konce února příštího roku. 
Nákup přes BrnoID i Happy Hours pro stu-
denty.
Balíčky lze zakoupit přímo na pokladnách spor-
tovišť nebo na portále BrnoID.cz., kde provozo-
vatel sportovních areálů spustil také online
prodej vstupenek na sportoviště.
V novém roce budou moci využít slev i studenti.
V rámci takzvaných „Happy Hours“ získají po
předložení ISIC karty více než třicetiprocentní
slevy v posilovně na Rašínově. Tam si mohou
také výhodněji zkontrolovat tělesné hodnoty
na speciální váze Tanita a ověřit tak své snažení
v posilovně. V Aquaparku Kohoutovice mohou
výhodněji navštívit nejen posilovnu, ale i bazé-
novou část areálu.
Kromě všech těchto výhodných akcí společnost
STAREZ – SPORT, a. s., nepředpokládá, že by
v roce 2024 i přes zvýšení DPH zdražovala vstup-
né na sportovištích pod svou správou.

Michaela Dittrichová, tisková mluvčí

Hrad Veveří zve
na Slavnosti
moravského uzeného
a vína
(dokončení ze str. 1)

Dvakrát denně pro ně zahraje divadlo, zdar-
ma bude prohlídka hradeb a pořadatelé
chystají i malou šifrovací hru s překvapením.
Pokud by děti neměly chuť na prejt, uzené
se zelím nebo ovarovou polévku, mohou si
pod širým nebem opéci klobásku, kterou si
vyberou u některého z uzenářů. Atmosféru
při degustování bude dokreslovat cimbálová
muzika a harmonikářka. V ceně je vstup do
hradního areálu včetně hradeb; ochutnávka
uzeného, které najdou zájemci na stáncích
jednotlivých uzenářů; volný vstup na
workshopy věnované uzení a malá kuchařka,
v níž lidé naleznou recepty z moravské
gastronomie. Více informací naleznete na
www.moravskeuzene.cz nebo na FB stránce
https://www.facebook.com/SlavnostiMo-
ravskehoUzeneho.

Pavel Pichler, společnost ECEAT
Lenka Uedlová, kastelánka
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BYSTRCKÝ KLUB SENIORŮ
CAESAR S NÁMI KAŽDÝ DEN
Starověký Řím je základem naší křesťansko-
židovské kultury. Aniž bychom si to uvědomo-
vali, každý kalendářní den je tak trochu
pozůstatek starého Říma. Začněme kalendářem.
Časové úseky měsíce se dělily na calendy, nany
a idy. Takže i název kalendář je od calend. Caesar
si povolal učence z Alexandrie a požádal je, ať
udělají pořádek v určování ročního i měsíčního
času. Ti mu řekli, že když každý čtvrtý rok přidají
den navíc, bude počet dnů v souladu s délkou
astronomického roku, což funguje s určitými
úpravami dodnes.
Proč rok končí 31. prosincem? To se přesně neví
a je v tom tak trochu chaos. Povídá se, že je to
datum úmrtí papeže Silvestra. Třeba to tak je.
Důležité je, že je to předěl. Ovšem s astronomií,
nebo s pohybem planet, nebo čímkoliv, o co by
se dalo opřít, jako třeba přírodní vědy, to nemá
nic společného. Náš kalendář je snad jediný
v Evropě, který nese názvosloví měsíců dle pra-
nostik. Ostatní Evropa má názvy dle starého Říma.
Júl dle Julia Caesara, august dle císaře Augusta.
No aJanuár dle boha Januse. Je to bůh dvou tváří.
Jednou se dívá do minulosti - na rok, který byl,
a druhou do budoucnosti – na to, co bude.
I my máme možnost zažít takovýto okamžik.
Je to obyčejná jízda motorovým vozidlem. Dívá-
me se před vozidlo, což je budoucnost, a záro-
veň do zpětného zrcátka, což je minulost.
Z minulosti si bereme příklad, aby budoucnost
byla bez chyb minulosti. Abychom se při řízení
vyvarovali přestupků. A tak je to i v životě. Pokud
nebudeme mít v hlavě „zpětné zrcátko“, tak

nám život bude neustále dávat pokuty a my se
nedoplatíme, protože na vše doplatíme vinou
své neznalosti, nepoučitelnosti a někdy i lhos-
tejnosti.

Co nás čeká v únoru:
■ Úterý 6. února: návštěva kostela s průvod-

cem, zdarma. Na ul. Minoritské ve 14 hod.
Skvost s Loretou.

■ Sobota 10. února: masopustní slavnosti na
Špilberku. Sraz ve 12.30 hod. u vchodu na hrad
z ul. Husova.

■ Pondělí 12. února: hvězdárna Kraví hora Brno
ve 14 hod. Sraz na hvězdárně ve 13.30 hod.

■ Sobota 17. února: lázně Dunajská Streda.
Odjezd v 06.30 hod. z Bystrce, zastávka MHD
ZOO.

■ Pondělí 19. února: atomový kryt Denis pod
Petrovem ve 14 hod., vstupné 90 Kč.

■ Úterý 20. února:tradiční setkání v SC v 17 hod.
s přednáškou Téměř vše o baronu Trenckovi.
Obrazová projekce a fotografie o antropolo-
gickém výzkumu jeho mumie i o jeho bouřli-
vém a zajímavém životopise. 

■ Sobota 24. února: Slavnosti moravského uze-
ného a vína na hradě Veveří. Sraz na zastávce
Ruda v Bystrci v 09.30 hod. s procházkou na
hrad v délce cca 7 km. Vstupné 150 kč. V něm
je zahrnutá ochutnávka uzeného a ovarová
polévka.     

Na vaše dotazy, rady a návrhy se těšíme s asis-
tentkou Radkou na tel.: 723 836 354, 608 750
477, nebo na e-mailu bystrctiseniori@seznam.cz.

Štefan Kandalec,
předseda Bystrckého kubu seniorů

KLUB SENIORŮ OD SVATÝCH JANŮ
Milé seniorky a milí senioři, i v letošním roce pro
vás připravujeme řadu akcí, které jsou finančně
podporovány bystrckou radnicí.
Od poloviny ledna opět začalo Zdravotní cvi-
čení každé úterý v 9.00 hodin a středu v 8.15
hodin ve Společenském centru. Garant O. Zajíč-
ková, tel. 777 962 240.
Trénink paměti pokračuje v úterý v učebně
Společenského centra v 8.00, 10.00 a 11.00
hodin. Garant M. Borisová, tel. 724 285 650. 
V únoru vám nabízíme komentovanou prohlíd-
ku Jurkovičovy vily. Bude se konat v sobotu
24. února 2024 ve 14.00 hodin. Ve  13.30
hodin odjíždíme z terminálu u ZOO. Ve středu
28. února pojedeme do Rajhradu na komen-
tovanou prohlídku výstavy Pod křídly andělů
– betlémy. Odjezd bude ve 13.30 hodin z ter-
minálu u ZOO. Na obě akce je třeba se přihlásit.
Garant: L. Kohoutová, tel. 774 153 436.
Od března opět plánujeme oblíbené pondělní
dopolední vycházky. 
V dubnu se uskuteční setkání klubu ve Spo-
lečenském centru. Na duben také připravuje-
me zájezd.
Jako každý rok půjdeme v květnu do Aquapar-
ku v Kohoutovicích.
V prvním pololetí ještě nabídneme návštěvu
divadelního představení.
Těšíme se na vás a doufáme, že si z naší pestré
nabídky vyberete.

Ludmila Kohoutová 
a Hana Šmídová, 

Klub seniorů od svatých Janů

Z činnosti bystrckých klubů seniorů

Křest nových otužilců
V pondělí 1. ledna odpoledne proběhl v řece Svratce pod lávkou k ZOO v Bystrci již 53. ročník
křtu nových otužilců, kterého se ujal Michal Moravec a pokřtil 13 nových otužilců, mužů i žen,
a to za bedlivého dohledu nejen předsedy oddílu zimního a dálkového plavání FIDES Brno
Petra Miholy, ale hlavně i zhruba tisícovky přihlížejících příchozích diváků rozprostřených nejen
na přeplněné lávce, ale i na obou březích při celkem příjemné teplotě vzduchu +7°C, zatímco
novoroční koupel si přes 40 otužilců užilo při teplotě vody + 3,3°C.

Vladimír Hynek, občan Bystrce

Bystrcký fotbal
Jako každý rok touhle
dobou je v  našem areálu
v provozu jen umělá tráva,
na které se naše týmy při-
pravují na sezónu. A protože
je nás tolik, že se na ni nevle-

zeme, řada tréninků je rozprášena po širším
okolí v tělocvičnách, halách či posilovnách.
Mládežnické týmy se účastní nebo i samy
organizují turnaje, ať už vevnitř nebo venku,
aby hráči měli pravidelné a kvalitní vytížení.
Když nejsou mistrovské zápasy, můžeme se
věnovat i společenským událostem. Potřetí
jsme tedy uspořádali klubový ples, který pro-
běhl za hojné účasti rodičů a příznivců
v Žebětíně a jehož výtěžek už tradičně putuje
na další rozvoj naší mládeže. Jednou z polo-
žek, na které ples přispěl, je například mezi-
národní turnaj přípravek, který už potřetí
chystáme na začátek června.
Nadále také pracujeme na zvelebování
našich sportovišť, aktuálně žádáme o sta-
vební povolení na výstavbu nafukovací haly
s umělým povrchem. Dalším krokem pak
bude zajistit financování její výstavby.
Přejeme příjemné jarní prázdniny!

Ilja KašíkFoto: Vladimír Hynek
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Velkou radost nám dělá to, že náš klub byl vrámci
české výpravy opět ten nejpočetnější a také nej-
úspěšnější. Nesmím také zapomenout na naše
dospěláky, kteří se na MS zhostili role mezinárod-
ních rozhodčích, celkem šlo ošest našich trenérů.
Ostudu nám neudělali a byli přínosem celé akci.
Akce se opět povedla a my jsme reprezentovali
jak naši republiku, tak i Brno! Již nyní se začínáme

připravovat na další mistrovství, proto nám pro-
sím držte pěsti!
Kompletní výsledky i seznam našich reprezen-
tantů si prohlédněte na webových stránkách
www.fudokan-karate-brno.cz.
Touto cestou chceme poděkovat všem závod-
níkům za příkladnou reprezentaci našeho oddí-
lu, města Brna i České republiky a také jejich

rodičům za podporu svých dětí. Dále bychom
chtěli poděkovat městským částem Brno-Bystrc
a Brno-Žebětín, magistrátu města Brna, Jiho-
moravskému kraji, Národní sportovní agentuře
a České federaci tradičního karate Fudokan Sho-
tokan, kteří naši činnost podporují dotačními
programy.

Martin Staníček, předseda

Fudokan karate Brno opět boduje na mistrovství světa

Zima udeřila vší silou, což ovšem nez-
namená, že bystrčtí ragbisti zalezli za
kamna a čekají na probuzení z hiber-
nace. Jako každým rokem dále trénu-
jeme multisportovně, což zahrnuje

plavání, bruslení, cvičení na Sokole, judo a dokonce i venkovní tréninky
na umělce za Boby. Nic není starší než včerejší úspěch, makáme tedy
na tom, abychom i na jaře pokračovali ve vítězných šlépějích.

Maká se také na naší nové hale, jejíž stavba už pokročila do druhé
poloviny a při dobré konstelaci hvězd (a nejen jich) bude zkraje jara
hotovo. Ovšem nejen sportem živ je sportovec, také v RCB dbáme na
rozvoj ducha, nakonec renesanční bytost jest našim cílem!

Takže dámy a pánové vězte, že po loňské úspěšné obnovené premiéře
se i letos, konkrétně 16. února 2024, uskuteční Ples RCB, a to ve Spo-
lečenském centru Bystrc. A bude to ples jako řemen, takový jen tak
nezažijete! Nečekejte kapelu, jejíž zpěvák nosí na Slavíky kabelku,
nebo moderátora, který neumí řídit ani Ferrari, ale poctivou porci kva-
litní, nehrané a nešizené zábavy, jakou Brno nevidělo!
Více informací ohledně předprodeje vstupenek naleznete na
www.bystrcrugby.cz. 

Těšíme se na vás!
Josef Tepláka

RCB pořádá ples, jaký Brno
nevidělo!

(dokončení ze str. 1)
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Distribuce Bystrckých novin
Distribuci BN do všech občanských schránek provádí Česká pošta
a bude ukončena vždy první středu v měsíci (kromě ledna a srpna).
V případě nedoručení Bystrckých novin se obraťte na svoji poštovní
doručovatelku nebo volejte na ÚMČ Brno-Bystrc, telefon: 546 125 111
(kl. 112 nebo180). Čtenáři BN si mohou zdarma odebrat aktuální číslo
na radnici úřadu MČ Brno-Bystrc.
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SENIOR BUS DPMB

■ pro všechny seniory nad 70 let
■ jedna jízda za 50 Kč
■ objednávejte jízdu telefonicky:

731 518 348
■ pracovní dny 7.00–15.00 hodin

Řádková inzerce
■ MALBY 21 Kč/m2, nátěry dveří 450 Kč/kus,
radiátorů, oken, fasád, aj. TAPETOVÁNÍ, ZEDNIC-
KÉ práce, sádrokartony. Živnostníci pro Bystrc
a okolí. PLATBA HOTOVĚ = SLEVA 250 Kč!
www.maliribrno-hezky.cz, tel.: 606 469 316
■ STĚHOVÁNÍ SCHUPLER spol. s r.o. – nabí-
zíme kompletní stěhovací a vyklízecí služby
a autodopravu. Garance předem dohodnuté
ceny zakázky! Informace na telefonním čísle
606  215  826, www.stehovani-schupler.cz,
stehovani@schupler.cz
■ Kuchyňské linky a vestavěné skříně, dvířka,
skříňky a pracovní desky na míru. Vrba, tel.:
603 438 707
■ Rekonstrukce bytových jader,  koupelen,
interiérů na klíč. Práce obkladačské, zednické,
sádrokarton, instalatérské. Osobní přístup, kva-
lita. Tel.: 777 141 165, 773 518 654
■ Instalatér Církva, tel.: 602 861 402.

Reality
■ Dlouhodobý pronájem garážového stání
ul. J. Obrovského. Rychlé jednání sleva. Telefon:
608 771 751.

Různé
■ PŮJČOVNA ELEKTROKOL CRUSSIS, hor-
ských kol MRX a skládacích kol SHARVAN. Na
otestování, na dovolenou nebo jen tak pro radost.
BIROTARIUS, Živného 8, Bystrc. Tel: 605 568 742

■ CYKLOSERVIS A PRODEJ ELEKTROKOL
CRUSSIS, HAIBIKE a skládacích kol SHARVAN.
Provádíme servis všech typů jízdních kol. Nabí-
zíme veškeré cyklopříslušenství. BIROTARIUS,
Živného 8, Bystrc. Tel.: 605 568 742
■ Nově otevřená pedikúra. Útulné prostředí,
profesionální ošetření. Objednávky kdykoliv na
tel.: 774 688 575
■ Angličtina v DDM Bystrouška otevře od
února kurz pro začátečníky, čtvrtek 19:15 až
20:30. Přihlásit se také můžete do kurzů všech
pokročilostí. Tel.: 737 184 418,
https://anglictina-bystrc.webnode.cz/.Auto moto

■ SENIOR DOPRAVA JONESOVÁ, i s chodít-
kem. Tel.: 603 424 401.

Řemeslníci a služby
■ SERVIS a OPRAVA NOTEBOOKŮ a POČÍTA-
ČŮ. Diagnostika ZDARMA! Vyzvednutí u vás.
Rozumné ceny, rychle a spolehlivě, 25 let praxe.
Bednář-Bystrc, tel.: 608 880 107
■ Opravy a servis počítačů a notebooků,
instalace TV. Chcete zrychlit počítač, zachránit
data, odvirovat, nastavit internet, tiskárnu,
wi-fi? Se vším vám ochotně poradím a přijedu.
Miroslav Novotný, e-mail: novotnymir@volny.cz,
tel.: 731 248 454
■ Malíř pokojů z Bystrce, precizní práce, s úkli-
dem. Petr Slanina, tel. 723 867 844
■ MALBY – nátěry Onderka. Tel.: 737 387 993

inzerce
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středa 31. 1.        ČAJ O PÁTÉ
17.00                       Oblíbený hudebně taneční podvečer plný známých

melodií v podání Jiřího Helána a jeho kapely. Dále
Vám zazpívají Květa Navrátilová a Hanka Cvrkalová.
Přijďte si zatančit nebo jen poslechnout a společně
si zazpívat pěkné písničky! Ukončení produkce ve
20.00 hod. 

                                 Vstupné: 200 Kč, senioři 150 Kč

úterý 13. 2.         Eric Assous:
19.00                  PŘÍBUZNÉ SI NEVYBÍRÁME

                                  Divadelní komedie agentury Harlekýn Praha. Na rodin-
nou oslavu se sejdou tři bratři se svými manželkami,
které spolu příliš dobře nevychází a každá z nich se
snaží svého muže držet zkrátka. Oslavu dokonale oko-
ření příchod mladé vyzývavé milenky jednoho z mužů.
Čí je to milenka? Dojde k překvapivým odhalením a ro-
dinná idyla bere za své. Díky hereckému obsazení, bri-
lantním dialogům a situačním zvratům nabízí komedie
skvělý divadelní zážitek.  

                                 Hrají: Svatopluk Skopal, Martin Zahálka, Václav
Vydra/Jan Čenský, Jana Boušková/Lenka Skopalová, Si-
mona Postlerová/Eva Režnarová, Eva Janoušková
a Lenka Zahradnická/Malvína Pachlová. 

                                 Vstupné: 500 Kč (řada 1–7) / 450 Kč (řada 8–15)
                                      senioři 450 Kč (řada 1–7) / 400 Kč (řada 8–15)

úterý 20. 2.          TÉMĚŘ VŠE O BARONU TRENCKOVI
17.00                       Zajímavosti ze života vojenského velitele ruské i ra-

kouské armády a jednoho z nejznámějších špilber-
ských vězňů v podání Štefana Kandalce s prezentací
fotografií.

                                 Vstup volný 

pátek 23. 2.         BYSTRCKÝ REPREZENTAČNÍ PLES
19.30                       Na jubilejním 30. ročníku reprezentačního bystrckého

plesu vám k tanci a poslechu zahraje kapela Panorama
band, v bohatém programu nebude chybět taneční vy-
stoupení TŠ Danza, bohatá tombola ani půlnoční pře-
kvapení. Večerem provede Miroslav Šimůnek.

                                 Vstupné: 600 Kč

SPOLEČENSKÉ CENTRUM BYSTRC
úterý 27. 2.          LEGENDY A TAJEMSTVÍ BRNĚNSKÉHO
18.00                    PODZEMÍ
                                  Další vynikající přednáška Aleše Svobody o zajíma-

vých místech města Brna, tentokrát na téma Česká
a Solniční ulice. Chybět nebude ani bohatá prezen-
tace fotografií. 

                                 Z důvodu omezené kapacity sálu doporučujeme
včasné zakoupení vstupenek! Předprodej od 5. 2.

                                      Vstupné: 100 Kč, senioři a studenti 80 Kč

čtvrtek 29. 2.     VĚRA MARTINOVÁ & MERITUM

                                  Koncert první dámy české country hudební scény,
která se po delší pauze představí v Brně i se svou kape-
lou. Populární zpěvačka Věra Martinová začala svou ka-
riéru jako součást dívčí country skupiny Schovanky.
V roce 1986 zahájila sólovou dráhu a následovaly hit
za hitem (např. Malý dům nad skálou, Dál jen vejdi, Až
na vrcholky hor, Dala jsem lásku řekám a další). Na kon-
certě zazní známé hity i nové skladby této oblíbené in-
terpretky. 

                                 Vstupné: 500 Kč

středa 6. 3.          ČAJ O PÁTÉ 
17.00                       Oblíbený hudebně taneční podvečer plný známých

melodií v podání Jiřího Helána a jeho kapely. Dále vám
zazpívají Květa Navrátilová a Hanka Cvrkalová. Ukon-
čení produkce ve 20.00 hod.

                                 Vstupné: 200 Kč, senioři 150 Kč

čtvrtek 7. 3.        FOUR HANDS
19.00                       Další, tentokrát čtyřruční klavírní, koncert z cyklu Se-

tkání žánrů. Členky klavírního dua Kateřina Konopová
a Irina Cherkashyna započaly spolupráci na podzim
roku 2021. Společně absolvovaly již řadu koncertů
a svůj repertoár mimo čtyřručních standardů jako Dvo-
řákovy Slovanské tance či Smetanovu Mou vlast rády
rozšiřují o další hudební žánry.

                                 Vstupné: 290 Kč, senioři 250 Kč 

neděle 10. 3.      VELKÝ DĚTSKÝ KARNEVAL
15.00                       Hudebně zábavné odpoledne pro děti v maskách,

plné soutěží i písniček. Nebude chybět kouzelník, bu-
blinková show ani malování na obličej (malování
a třpytivé tetování není zahrnuto v ceně vstupného). 

                                 Vstupné: 150 Kč dospělí, 120 Kč děti 

Předprodej vstupenek: v pokladně Společenského centra Bystrc na ul. Odbojářské 2:
pondělí–čtvrtek, 16–19 hodin ostatní dny hodinu před začátkem jednotlivých pořadů.

Informace na tel.: 546 224 320; e-mail: rezervaceokul@bystrc.cz
Bližší informace o pořadech na www.bystrc.cz/kultura a prostřednictvím mobilní aplikace Česká obec.

19.00
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